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Velké výročí Pěveckého sboru CANTUS Morkovice

Na svém jubilejním koncertě 12. 
května, který se konal v prosto-
rách chrámu sv. Jana Křtitele 

v  Morkovicích, oslavil PS Cantus 50 roků 
aktivní činnosti.

Pozvání přijali nejen bývalí členové, ale 
také představitelé sborů, se kterými sbor 
Cantus spolupracoval (Uherský Brod, Kro-
měříž, Olomouc, Rousínov, Zlín, Příkazy) 
a další hosté.

Asi 250 posluchačů vyslechlo program, 
který byl tvořen skladbami z různých sloho-
vých období, včetně tradičního závěrečného 
zpěvu s bývalými členy.

Moderováním celého koncertu se ujali 
Veronika Helebrandová, Kamil Žižlavský  
a Eva Lejsalová. 

Koncert zahájil starosta města Mgr. Pa-
vel Horák a závěrečné slovo pronesl hejtman 
Zlínského kraje pan Jiří Čunek. 

Hlavním dirigentem sboru je Vladimír 
Bleša, zástupcem dirigenta je Eva Blešová a 
Kristýna Han. Sbor má nejen vynikajícího a 
všestranného korepetitora Jana Brablíka, ale 
také sólisté bývají ozdobou každého koncer-
tu ( Kristýna Han, Martina Kudličková, Eva 

Blešová, Lenka Pešáková, Lukáš Vančura, 
Jiří Bleša, Antonín Navrátil ml., Jan Vrana).

 Prvním předsedou pěveckého sboru 
byl Josef Kovář, dalšími Ivan Sedlařík, Ol-
dřich Churý, Vlastislav Marčík, Petr Kejík, 
Stanislav Brablík a Pavel Bleša. V současné 
době vykonává funkci předsedy Magda Ku-
chaříková.

Celých 50 roků byl sbor Cantus aktivní, 
ročně prováděl 10-12 koncertů nebo menších 
vystoupení, sbor účinkoval na 130 místech 
naší republiky a v 30 místech v zahraničí 
(Slovensko, Rakousko, Italie, Francie, Špa-
nělsko, Polsko, Maďarsko). 

Prováděl pravidelné májové koncerty, 
koncerty se zahraničními sbory, vánoční 
koncerty s komorními orchestry, koncerty 
duchovní hudby s orchestry a sbory, premié-
ry skladeb moravských skladatelů ( Z. Kaňák, 
D. Spilka, A. Linka, A.Tučapský, Z. Pololáník, 
Z.Zouhar), premiéry kantát a sborových 
skladeb Vl. Bleši, scénické provedení 4 oper: 
V. Blodek - V studni, K. Loos - Opera o komín-
ku, Z. Kaňák - Košaři- premiéra, H. Purcell 
- Dido a Aeneas. Sbor také provedl nahrávku 
vánoční hudby: Z. Kaňák - Přešťastné slunce, 

J. Hrůza - Morkovské pastorely a televizní 
nahrávku s košikářskou tématikou.

Sbor Cantus spoluúčinkoval na koncer-
tech se 32 sbory a se 16 orchestry. Na kon-
certech vystoupili jako profesionální sólisté: 
Jaromír Borovička, Arne Linka, Vincenc 
Drápal, Karel a Ruth Janečkovi, Jan Šťáva, 
Cecilia Valls, Richard Novák, Milan a Jana 
Kaňákovi, Petr Volný, Jan Šprta, Miloslav 
Gajdoš, Radovan Lukavský a další.

Sbor se také aktivně podílel na spole-
čenských akcích a významných událostech: 
slavná výročí, uctění památky padlých, zpěv 
při pohřbech, při bohoslužbách, svatbách, 
pravidelné pořádání plesů, turistických zá-
jezdů s vystoupeními atd.

Vedení sboru i jednotliví členové vyna-
ložili velké úsilí k organizačnímu i umělec-
kému zvládnutí každé akce. Jedinou odmě-
nou byl potlesk a radost v očích posluchačů.  
Za to je všem třeba vyjádřit velký dík. Zpěvá-
ci prožili v kolektivu při hudbě krásné chvíle, 
na které nelze zapomenout.

„Zpěv a hudba, to jsou nejvlastnější 
potřeby každého člověka“.
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Zápis ze zasedání Zastupitelstva města Morkovice–Slížany č. 23,  
konaného dne 2. 5. 2018 v 18.00 hodin v zasedací místnosti

 Agrodružstva  Morkovice

I. Při zahájení bylo přítomno 13 členů 
městského zastupitelstva

Omluveni: I. Handlová, M. Koutňák 
Zápis ze zasedání zastupitelstva města č. 22 byl schválen.
Návrhová komise: Mgr. Barnetová, Š. Vojtušová
Ověřovatelé zápisu: P. Jablunka, Vl. Štětina
Program: 
1. Zpráva o plnění usnesení
2. Zpráva o činnosti rady
3. Přijetí úvěru
4. Rozpočtové opatření č. 2
5. Majetkoprávní úkony
6. Dodavatel veřejné zakázky „Oprava chodníků Morkovice 2018“
7. Změna katastrální hranice
Program byl schválen jednomyslně.

1. Zpráva o plnění usnesení
- Byly podepsány kupní smlouvy na pozemky p.č. 1512/15, 1515/2, 
1513/2 a 1514/4 v k.ú. Morkovice. Smlouvy byly odeslány k registraci 
na katastrální úřad Kroměříž.
- Byla podepsána kupní smlouva na pozemek p.č. 1814/99. Smlouva 
byla odeslána k registraci na katastrální úřad Kroměříž.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města bere na vědomí zprávu  
o plnění usnesení.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.
2. Zpráva o činnosti rady města od 21. 2. 2018 do 12. 4. 2018
Zápisy z jednání rady jsou zasílány členům zastupitelstva a také jsou 
zveřejněny na stránkách města.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města bere na vědomí zprávu  
o činnosti rady města za období od 21. 2. 2018 do 12. 4. 2018.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.
3. Přijetí úvěru
Na financování stavby nové radnice proběhlo výběrové řízení na 
poskytovatele úvěru ve výši 30 mil. Kč se splatností 8 let.
Nabídky byly předkládány ve dvou variantách, a to fixní úroková sazba 
po celou dobu splácení a 3MPRIBOR+marže banky.
Předložené nabídky:

výše pevné odchylky 
od sazby 3M PRIBOR

výše fixní úrokové 
sazby

ČSOB 0,01 % 1,66 %

Komerční banka 0,07 % 1,68 %

Česká spořitelna 0,05 % 1,87 %

Rada města na doporučení odborníků na finance a s ohledem na sou-
časný vývoj úrokových sazeb navrhuje schválit variantu fixní úrokové 
sazby po celou dobu splácení. Nejnižší nabídku podala ČSOB, smlouva 
včetně rozpisu splátek je v příloze 2018-23/1.
Mgr. Horák – Úvěr není nutné dočerpat. Je navržená změna ve 
splácení,, první splátka má být uhrazena až po skončení výstavby, 
tj. k 15. 9. 2019.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje uzavření smlouvy 
o přijetí úvěru č. 0544/18/5626 ve výši 30 000 000 Kč s ČSOB a.s. 
Zastupitelstvo města pověřuje starostu města k  podpisu smlouvy  
o úvěru č. 0544/18/5626.
Hlasování: 9 členů městského zastupitelstva hlasovalo pro návrh. 
Ing. Horáková, P. Jablunka, E. Lejsalová a J. Vinklárek se zdrželi 
hlasování.

Návrh usnesení byl přijat.
4. Rozpočtové opatření č. 2 – příloha č. 2018-23/2
Projekt dešťových vod
J. Vinklárek – Řešili jsme problém se zavlažováním hřiště. Čerpání 
podzemních vod pro tento účel by ale nebylo schváleno. Řešením 
by bylo využití splaškových vod ze střech budov, které jsou kolem 
hřiště. Jednalo by se o penzion, sportovní halu, tribunu, ZŠ, MŠ. 
Diskutovali jsme o tom. Klíčovou roli by hrály tři nádrže. Jedna by 
byla umístěna v  rohu, kde bývalo volejbalové hřiště. Druhá nádrž 
by byla mezi školou a budovou Agrodružstva a třetí nádrž na hřišti 
je stávající, ze které se teď čerpá voda pro závlahu. Nádrže by mezi 
sebou komunikovaly. Srážková voda z objektů by šla do nádrží jedna 
a dvě samospádem, protože je tam výškový rozdíl a komunikovaly by 
s nádrží číslo tři s tím, že pokud by se nezalévalo (tj. 8 měsíců v roce), 
tak by přebytečná srážková voda šla zase samospádem do rybníka. 
Tím pádem by se dotoval rybník a byl by tam pohyb. Kdyby se napl-
nil i rybník, tak přebytečná voda by šla přepadem do potoka. Tento 
projekt jsme si nechali zpracovat. Předpokládané náklady jsou cca 8 
mil. Kč. Shodou okolností Státní fond životního prostředí 1.3.2018 
vypsal na tyto akce dotaci pro města a obce. Učinil jsem tam dotaz, 
jestli je naše myšlenka realizovatelná z dotace. Potvrdili mi, že ano. 
Náklady na projekt jsou součástí uznatelných nákladů. Jedná se  
o projekt do 10 mil. Kč, takže 7 % z celkových nákladů, což je 560 tisíc 
Kč, Netýká se to jen projektu, ale i stavebního a technického dozoru, 
příp. autorského dozoru. Abychom mohli o dotaci požádat, musíme 
mít samozřejmě projekt. Z tohoto důvodu je změna v rozpočtu. Dotace 
může pokrýt až 85 % investice. Podle výpočtů by stačilo jako zásoba 
200 m3 vody. Dvě nádrže na 100 m3 a třetí na 30 m3. Například ze 
ZŠ lze získat 4,5 mil. litrů vody ročně. Plochy střech jsou dostatečné.
Mgr. Horák – Těch 15 %, které bychom dali z rozpočtu, se velmi rychle 
vrátí. Pokud se tento projekt zrealizuje, tak se nebude platit poplatek 
za srážkové vody. Jedná se o rychle návratný projekt.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje rozpočtové opat-
ření č. 2.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.
5. Majetkoprávní úkony
a) Koupě pozemku p.č. 396/3 v k.ú. Slížany – cesta od točny k farmě
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje koupi pozemku p.č. 
396/3 ostatní plocha o výměře 334 m2 v k.ú. Slížany .
Hlasování: Schváleno jednomyslně.
b)Převody pozemků s ÚZSVM
Pozemek p.č. 106/22 v k.ú. Morkovice
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje bezúplatný převod 
pozemku p.č. 106/22 ostatní plocha – zeleň o výměře 515 m2 v k.ú. 
Morkovice z  ČR - Úřad pro zastupování státu ve věcech majetkových 
na město Morkovice – Slížany.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.
Pozemek p.č. 245/6 v k.ú. Morkovice
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje koupi pozemku p.č. 
245/6 ostatní plocha – ostatní komunikace o výměře 12 m2 v k.ú. Morko-
vice od  ČR - Úřad pro zastupování státu ve věcech majetkových za 2.000,- 
Kč a zároveň pověřuje starostu Mgr. Pavla Horáka k podpisu smlouvy.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.
Pozemek p.č. 654/150 v k.ú. Morkovice
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje úplatný převod po-
zemku p.č. 654/150 ostatní plocha – jiná plocha o výměře 42 m2 v k.ú. 
Morkovice z  ČR - Úřad pro zastupování státu ve věcech majetkových 
na město Morkovice – Slížany.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.
c) pozemek p.č. 1802/13 v k.ú. Morkovice (hlasováno na zasedání 
zastupitelstva č. 22)
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Zápis ze zasedání Zastupitelstva města Morkovice–Slížany č. 24,
konaného dne 20. 6. 2018 v 18.00 hodin v zasedací místnosti 

Agrodružstva Morkovice

I. Při zahájení bylo přítomno 12 členů 
městského zastupitelstva

Návrh usnesení: Zastupitelstvo města ruší usnesení č. 20/II/9
Zastupitelstvo města schvaluje prodej pozemku p.č. 1802/13 orná 
půda o výměře 1200 m2 v k.ú. Morkovice za 200,- Kč/m2

Hlasování: 9 členů zastupitelstva hlasovalo pro návrh, zdržela se 
Mgr. Pešáková
6. Oprava chodníku na ul. Sokolská
Na zhotovitele akce „Oprava chodníků Morkovice 2018“ proběhlo 
výběrové řízení. 
Předložení nabídky:

Cena bez DPH

Správa a údržba silnic Kroměřížska, 1 053 070,92 Kč

V.H.P. Ivanovice na Hané, s.r.o. 1 103 180,33 Kč

DAM Morava s.r.o. 1 131 179,43 Kč 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje na základě výběro-
vého řízení uzavření SOD na zakázku malého rozsahu „Oprava chod-
níků Morkovice 2018“ se Správou a údržbou silnic Kroměřížska, s.r.o. 
Hlasování: Schváleno jednomyslně.
7. Změna katastrální hranice
Mgr. Horák – Vytyčování katastrální hranice mezi Litenčicemi a 
Morkovicemi proběhlo předloni. Za město se zúčastnil J. Jablunka. 
Zjistilo se, že katastrální hranice vede v lese. Aby katastrální hranice 
vedla po jasně vytyčených hranicích, je navržen její posun směrem 
k Morkovicím, Myslím si, že dochází k navracení katastrální hranice 
tam, kde kdysi bývala.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje dohodu města 
Morkovice-Slížany a městyse Litenčice o změně průběhu obecní 
(katastrální) hranice.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.

Omluveni: I. Handlová, M. Koutňák, Mgr. Pešáková
Zápis ze zasedání zastupitelstva č. 23 byl schválen jednomyslně.
Návrhová komise: Mgr. Albrechtová, R. Klímek
Ověřovatelé zápisu: E. Lejsalová, Š. Vojtušová
Program:  
1. Zpráva o plnění usnesení
2. Zpráva o činnosti rady
3. Změna katastrální hranice
4. Rozpočtové opatření č. 3
5. Majetkoprávní úkony
6. Dodavatel veřejné zakázky „ZTV Morkovice, 2. etapa“
7. Rozhodnutí o názvu ulice
8. Závěrečný účet města Morkovice-Slížany za rok 2017
9. Účetní závěrka
10. Žádost Římskokatolické farnosti Morkovice o investiční dotaci
11. Změna územního plánu č. 1
Program byl schválen jednomyslně.

1. Zpráva o plnění usnesení
- Byla uzavřena smlouva s ČSOB a.s. na úvěr ve výši 30 mil. Kč.
- Byla podepsána kupní smlouva na pozemek p.č. 396/3 v k.ú. Slížany .
- Byla podepsána smlouva na bezúplatný převod pozemku p.č. 106/22 
z   Úřadu pro zastupování státu ve věcech majetkových na město 
Morkovice – Slížany.
- Byla podepsána kupní smlouva na pozemek p.č. 245/6 v k.ú. Mor-
kovice od ČR – Úřadu pro zastupování státu.
- Byla podepsána smlouva na úplatný převod pozemku p.č. 654/150 
v k.ú. Morkovice z ČR – Úřad pro zastupování státu na město Mor-
kovice – Slížany.
- Byla podepsána smlouva na zakázku malého rozsahu “Oprava chod-
níků Morkovice 2018“ se Správou a údržbou silnic Kroměříž.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města bere na vědomí zprávu o 
plnění usnesení.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.
10. Žádost Římskokatolické farnosti Morkovice o dotaci – příloha 
č. 2018-24/5
Podle informací z kraje nepřispěje Zlínský kraj více než město Mor-
kovice-Slížany. Návrhy usnesení jsou ve dvou variantách, a to podle 

II. Projednávání programu

žádosti a ve druhé variantě je částka mírně přesahující příslib Zlín-
ského kraje
Ing. Bleša – V  žádosti je částka 1,2 mil. Kč. Jednal jsem s  radním 
Zlínského kraje, podle kterého by částka poskytnutá městem měla 
být vyšší než částka, kterou poskytne krajský úřad. Krajský úřad 
přispěje částkou 750 tisíc Kč. Proto je ve druhé variantě navržena 
částka 800 tisíc Kč. Já se přimlouvám za částku, která je předmětem 
žádosti i s tou podmínkou, že např. čtyři roky nebude farnost žádat 
město o žádné finanční prostředky. V minulých pěti letech farnost 
obdržela od města právě částku 1,2 mil. Kč na opravu střechy. Jedná 
se o odstranění stávající věže a její nahrazení novou. To se samozřejmě 
nemůže řešit pět let.
J. Vinklárek – Bavili jsme se o tom na radě. Návrh 800 tisíc Kč je 
kompromisní řešení. Zbývajících 400 tisíc snad najde arcibiskupství 
ve svém rozpočtu. Osobně jsem pro variantu č. 2.
Mgr. Horák – Chtěl bych se zeptat, když schválíme 800 tisíc Kč, jste 
schopni nějakou např. půjčkou těch zbývajících 400 tisíc překrýt? 
p. farář – Já bych to upřesnil. 750 tisíc Kč máme přislíbeno z kraje. 250 
tisíc Kč přislíbilo arcibiskupství a 160 tisíc Kč ministerstvo kultury. 
Jde o to, že celková částka je 3 368 000 Kč. Pokud dostaneme od města 
1,2 mil. Kč, tak farnost musí vybrat 1 008 000 Kč. Pokud nám město 
dá o 400 tisíc míň, tak my budeme muset nějakým způsobem vysbírat 
o 400 tisíc Kč víc. To znamená, že se zadlužení protáhne o 2,5 roku. 
Arcibiskupství přispívá na opravu asi šesti set kostelů.
Návrh usnesení: 
var. 1: Zastupitelstvo města schvaluje investiční dotaci na opravu 
střechy hlavní věže kostela v Morkovicích ve výši 1 200 000 Kč pro 
Římskokatolickou farnost Morkovice.
Hlasování pro var. 1: Pro návrh hlasovalo 8 členů městského za-
stupitelstva. 
R. Klímek, J.Vinklárek a Š. Vojtušová se zdrželi hlasování.
J. Jablunka hlasoval proti návrhu.
Návrh usnesení byl přijat. 
6. Dodavatel veřejné zakázky „ZTV Morkovice, 2. etapa“
Na zhotovitele akce „ZTV Morkovice, lokalita Záhumenice 2 etapa, 
objekt 02 Komunikace a chodníky“ proběhlo výběrové řízení. Cena 
dle projektu byla 5 957 019 Kč. 
Předložené a hodnocené nabídky:

Pořadí: Uchazeč Nabídková cena

1 SUS Kroměřížska, s.r.o 5 390 258

2 STRABAG a.s. 5 496 564

3 DAM Morava, s.r.o. 5 529 643 
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Nabídky dvou uchazečů byly vyřazeny, neboť uchazeči nesplnili kva-
lifikační předpoklady. (Nabídkové ceny byly 6 141 143 Kč bez DPH 
a 5 738 235 Kč bez DPH). Vítězná cena je 90,5% ceny projektanta.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje na základě vý-
běrového řízení uzavření SOD na zakázku malého rozsahu „ZTV 
Morkovice, lokalita Záhumenice 2. etapa, objekt 02 Komunikace  
a chodníky“ se Správou a údržbou silnic Kroměřížska, s.r.o. 
Hlasování: Schváleno jednomyslně.
2. Zpráva o činnosti rady města od 13.4.2018 do 13.6.2018
Zápisy z jednání rady jsou zasílány členům zastupitelstva a také jsou 
zveřejněny na stránkách města.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města bere na vědomí zprávu  
o činnosti rady města za období od 13.4.2018 do 13.6.2018.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.
3. Změna katastrální hranice – k.ú. Prasklice.
Po změně katastrální hranice bude hranice v terénu jasně viditelná 
a zpevněná cesta z Prasklic do Uhřic bude na katastrálních územích 
těchto dvou obcí.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje dohodu města Mor-
kovice-Slížany a obce Prasklice o změně průběhu obecní (katastrální) 
hranice mezi k.ú. Morkovice a k.ú. Prasklice.
Hlasování:Schváleno jednomyslně.
5. Majetkoprávní úkony 
 c) Dotace na opravu nemovitosti č.p. 639 – příloha č. 2018-24/2
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje podle Směrnice na 
poskytování dotace z rozpočtu města Morkovice-Slížany na opravy 
nemovitosti po změně vlastníka nemovitosti dotaci 100 000 Kč .
Hlasování: Pro návrh hlasovalo 11 členů městského zastupitelstva. 
Petr Jablunka se zdržel hlasování. 
4. Rozpočtové opatření č. 3 – příloha č. 2018-24/1
Proběhlo VŘ na dodavatele akce „Oprava haly technických služeb 
Morkovice“, cena dle projektanta 3 837 987 Kč
Dva oslovení se omluvili, nabídku podali tři uchazeči:

Pořadí: Uchazeč Nabídková cena bez DPH

1 K+S stavební s.r.o. 3 688 447

2 KANSPO s.r.o. 3 850 427

3 StaniOn s.r.o. 3 969 403 

Vítězná cena je 96,1 %, smlouvu o dílo budou uzavírat technické 
služby, proto je navýšen příspěvek pro TSMS.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje rozpočtové opat-
ření č. 3.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.
5. Majetkoprávní úkony
a) Přijetí daru - 24/950 pozemku p.č. 251/2 v k.ú. Morkovice – poze-
mek před loupárnou proutí, město vlastní podíl 144/950.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje přijetí daru, a to 
24/950 pozemku p.č. 251/2 ostatní plocha o výměře 149 m2 v k.ú. 
Morkovice od Nedbalová Vladimíra, Morkovice 258.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.
b)Přijetí daru – bývalá polní cesta vlevo od cesty ke sv. Anně, na LV 
216 a 1867 město vlastní podíl 107/240, na LV 1839 město vlastní 
podíl 111/240 a na LV 1836 město vlastní podíl 114/240.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje přijetí daru 

parcelní číslo Název druhu pozemku Číslo LV Výměra

476/2 lesní pozemek 1867 166

482/3 lesní pozemek 1867 2108

491/53 orná půda 1839 7

459/339 orná půda 1839 9

491/51 orná půda 1839 158

459/213 orná půda 1839 222

491/92 orná půda 1839 2251

490/1 ostatní plocha 1836 5

483/1 ostatní plocha 1836 12

473/2 ostatní plocha 1836 49

483/14 ostatní plocha 1836 174

484/4 trvalý travní porost 1839 102

470/26 vodní plocha 216 508
 
Schváleno jednomyslně
d) Návrh na koupi části pozemku p.č. 1084/2 v  k.ú. Morkovice  
(cca 100 m2)
Jde o pozemek u křižovatky směr Pornice a Litenčice, koupě pozemku 
vyřeší rozhledové poměry v  křižovatce. Návrh kupní ceny vychází 
z nákladů, které nový majitel na pozemek měl.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje koupi vyznačené 
části pozemku p.č. 1084/2 v k.ú. Morkovice.

Hlasování: Schváleno jednomyslně.
e) Žádost o bezúplatný převod pozemku p.č. 1466 v k.ú. Morkovice
Návrh usnesení: Zastupitelstvo schvaluje bezúplatný převod pozem-
ku p.č. 1466 ostatní plocha – zeleň o výměře 441 m2 v k.ú. Morkovice 
z  ČR - Úřad pro zastupování státu ve věcech majetkových na město 
Morkovice – Slížany.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.
7. Rozhodnutí o názvu nové ulice (od „staré pálenice“ k „Palováku“). 
Rada města navrhuje využít název polní tratě Záhumenice
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města rozhodlo o názvu ulice vy-
značené v grafické příloze, název ulice zní „Záhumenice“ 

Hlasování: Schváleno jednomyslně.
8. Závěrečný účet města Morkovice-Slížany za rok 2017 příloha č. 
2018-24/3 (přílohy záv. účtu jsou zveřejněny na stránkách města).
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města souhlasí se závěrečným 
vyúčtováním za rok 2017, a to bez výhrad.
Hlasování: Pro návrh hlasovalo 11 členů městského zastupitelstva. 
P. Jablunka se zdržel hlasování.
9. Účetní závěrka města Morkovice-Slížany za rok 2017 – příloha 
č. 2018-24/4 (přílohy účetní závěrky jsou zveřejněny na stránkách 
města).
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města na základě předložených 
nebo vyžádaných podkladů nezjistilo, že schvalovaná účetní závěrka 
neposkytuje v rozsahu skutečností posuzovaných podle §4 vyhlášky 
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č. 220/2013 Sb. věrný a poctivý obraz předmětu účetnictví a finanční 
situace města Morkovice-Slížany, a proto účetní závěrku za rok 2017 
schvaluje.
Hlasování: Pro návrh hlasovalo 11 členů městského zastupitelstva. 
P. Jablunka se zdržel hlasování.
11. Změna ÚP
Návrh změny se týká dvou ploch:
První plocha je za zastávkou u Hanhartu, o změnu žádají majitelé. 
Druhá plocha je býv. škola ve Slížanech, změnu navrhuje rada města. 

Ing. Horáková – Dojde ke zrušení parkoviště u Hanhartu? Počítá se 
s náhradním parkovištěm?
Mgr. Horák – Za bránou do Morexu, naproti bývalé budovy nádraží 
se zvedla část břehu. Využil by se materiál z provizorní cesty k Záhu-
menicím a postupně by se to doplňovalo, aby se ta plocha vyrovnala. 
Až to pořádně sedne, udělalo by se tam zpevněné parkoviště. Jde 
především o parkování zaměstnanců Hanhartu.
J. Vinklárek - Je to otázka rekonstrukce celé plochy u záchranky, pro-
tože by tam měla vzniknout další parkovací místa. Jedná se asi o 20 

automobilů, které budou zřejmě parkovat podélně na ulici Nádražní. 
Mgr. Horák – Měřili jsme plochu stávajícího a nového parkoviště  
a jejich délka je stejná. Problém je, že je to o kousek dál a pokud někdo 
uvidí volné místo blíž, tak tam zaparkuje.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města Morkovice – Slížany schva-
luje pořízení změny č. 1 územního plánu města Morkovice – Slížany 
zkráceným postupem dle §55a zákona č. 183/2006 Sb., o územním 
plánování a stavebním řádu, ve znění pozdějších předpisů a to z důvo-
du změny plochy občanské vybavenosti na plochu smíšenou obytnou 
městskou (pozemky parc.č. 177,178 k.ú. Slížany) a plochu veřejného 
prostranství na plochu smíšenou obytnou (pozemky parc.č. 1514/2, 
1515/1 k.ú. Morkovice).
Ve věci pořízení změny č. 1 územního plánu Morkovice – Slížany bude 
osloven Městský úřad v Kroměříži, stavební úřad, oddělení územního 
plánování a státní památkové péče jako pořizovatel a 
pověřuje starostu Mgr. Pavla Horáka spoluprací s  pořizovatelem 
územního plánu města Morkovice – Slížany.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.
Zasedání skončeno v 18.45 hod.

Zatímco na jaře a na podzim máme podvědomou snahu se stáh-
nout někam do tepla, jakmile vystoupí venkovní teploty nad dvacet 
stupňů, řada z nás ucítí niterné volání dálek a snaží se uniknout ži-
votnímu stereotypu cestou za hranice všedních dnů. A někteří z nás, 
které postihne touha cestovat ještě dříve než oschnou meze, již začnou 
plánovat, kam vyrazit. Přiznám se, že pro letošek jsem měl jasno.  
Za prvé jsem chtěl svým spoluobčanům přiblížit končiny okolo Nové-
ho Jičína a Hranic, za druhé splnit svůj slib, který jsem dal účastníkům 
zájezdu už loni, tj. zavítat na historické vinobraní do Znojma. 

V sobotu 2. června se autobus plný nadšených výletníků rozjel 
směr Hranice a Teplice nad Bečvou. Prvním cílem putování byly 
Zbrašovské aragonitové jeskyně, které jsou v naší republice unikátní 
nejen typem horniny, ze které je vytvořena krápníková výzdoba, 
ale také tím, že  se v nich vyskytuje jedovatý plyn. Naštěstí nikdo 
neriskoval své zdraví a tak jsme v plném počtu mohli kochat krásou 
přírodních útvarů, které zde příroda vytvořila. Ti, kteří byli v lepší 
fyzické kondici, se po návštěvě jeskyní vypravili na protější břeh 
Bečvy k Hranické propasti, nejhlubší zatopené propasti na světě. 
Třešničkou na dortu byla pro zájemce filmová prohlídka propasti 
v 3D. Škoda jen, že zájemců bylo více než času, který jsme mohli 
filmu věnovat. Ti, kteří vyšli z jeskyní unavení, si mohli posedět na 
lavičkách na lázeňské kolonádě nebo na předzahrádce restaurace 
odpočívat u kávy a zákusku.

Z Teplic náš autobus zamířil do Štramberka, kde se právě konala 
Slavnost štramberských uší. Po příjezdu se zdálo, že z prohlídky zají-
mavostí tohoto podbeskydského městečka nic nebude - počasí nám 
umožnilo zažít meteorologický jev v Morkovicích snad méně častý 
než Vánoce - hodinu trvající déšť. Postupně všichni výletníci našli 
útočiště před provazy vody v několika restauracích na náměstí a než 
jsme se občerstvili, počasí se umoudřilo a znovu se ukázalo sluníčko. 
Mohli jsme tedy vyrazit za naplánovaným programem a každému jsem 
mohl umožnit zavítat tam, kam ho srdce lákalo. Ti, kteří mi zůstali 
věrní, se mohli rozhlédnou po kraji ze Štramberské trúby, pokochat 
se interiérem otevřeného kostela, navštívit muzeum Zdeňka Buriana, 
muzeum loutek a pokusit se v jeskyni Šipce najít další čelist z neandr-
tálce. Samozřejmě mezi námi byli i zkušení a stateční turisté, kteří se 
nebáli vyšplhat na vysokou vápencovou skálu, z níž je krásný pohled 
na arboretum rozkládající se pod ní, i na celý Štramberk, kterému se 
pro jeho typickou zachovanou architekturu přezdívá Moravský Bet-
lém. Kdo si chtěl odpočinout, mohl si posedět na náměstí, občerstvit se 
u některého ze stánků a poslechnout si koncert několika kapel – byla 
mezi nimi i skupina Fleret, která pak za týden zavítala na hody do 
Morkovic. Měli také příležitost stát se svědky vzniku nového rekor-

Léto budiž pochváleno aneb Vydařené akce z pohledu kulturní komise

Upozornění!

du: místní cukráři se přímo na náměstí snažili o upečení největšího 
štramberského ucha. I přes chvilkovou nepřízeň počasí se den vydařil 
a vrátili jsme se domů plní nových dojmů a zážitků.

Jaké by to bylo léto, kdybychom neuspořádali oblíbenou Čer-
vencovou noc. Tentokrát jsme na milovníky dobré hudby a posezení 
s přáteli u pěnivého moku zaútočili hned 7. července. Stejně jako loni 
nám hrála k pohodě teplého letního podvečera kapela Divousy. I když 
počet návštěvníků nepřesáhl tentokrát hranici 150 lidí, na příjemné 
atmosféře, které panovala, se menší počet návštěvníků neprojevil. 
Když dohořely v noční tmě poslední jiskřičky ohňostroje, který byl 
koncipován jako zlatý hřeb večera, řadě návštěvníků se zdála noc 
ještě mladá a tak zábava pokračovala dlouho do noci. Zde je na místě 
poděkovat všem, kteří přiložili ruku k dílu a pomohli vytvořit pro své 
spoluobčany kouzelný večer.

V září nás čeká splnění druhého plánu na výlet – Znojemské 
historické vinobraní v sobotu 15. 9. Chtěl bych poděkovat všem, 
kteří mi dali důvěru a během čtrnácti dnů obsadili všechna místa v 
tomto zájezdu. Věřím, že nikdo z účastníků nebude litovat – slavnosti, 
jejichž vrcholem je příjezd krále Jana Lucemburského do Znojma, jsou 
každoročně velmi povedené a myslím, že by si žádný z nás Moravanů 
neměl nechat ujít příležitost aspoň jednou je navštívit. Čeká nás den, 
ve kterém se ve vzácném spojení snoubí slavnosti jiskřivého vína, 
bujaré hudby, rychlého tance a rytířských klání. Doufám, že přítomné 
dámy a paní dovolí svým předrahým polovičkám pozvednout číši vína 
a vzdát tak hold nejen bohu Bakchovi, ale též králi Janu Lucembur-
skému s manželkou a celému jeho průvodu. 

Ing. Bronislav Zaoral
předseda kulturní komise

Ředitelství silnic Zlínského kraje,p.o. upozorňuje občany před 
osobami, které vlastním jménem, nebo i pod hlavičkou obchodních 
společností, oslovují vlastníky pozemků pod silnicemi a nabízejí jim 
jejich spekulativní odkoupení, a to zpravidla i za cenu mnohem nižší, 
než za kterou vykupuje Zlínský kraj. Tyto subjekty pak následně nabízí 
pozemky k případnému odprodeji nebo pronájmu Zlínskému  kraji. 
Doporučujeme vlastníkům pozemků se obrátit se s nabídkou prodeje 
přednostně na Ředitelství silnic Zlínského kraje, p.o.  případně i na 
Zlínský kraj.

Děkujeme za pochopení a za spolupráci

Ředitelství silnic Zlínského kraje, p.o.
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Šedesát dva rodin z Kroměřížska již dostalo finanční podporu 
nadace Dobrý anděl, která pomáhá také rodinám, v nichž se dítě 
potýká s vážným onemocněním. Díky každoměsíčním příspěvkům 
dárců – Dobrých andělů – mohou všechny těžkosti zvládat lépe 
alespoň po finanční stránce. Pomozte najít další rodiny, které tuto 
podporu potřebují! 

„Dětí s vážným onemocněním, jejichž rodiny by potřebovaly finanč-
ní podporu, je mnohem více. Rodiče často neví, že u nás mohou o příspěvek 
požádat. Naší snahou je, aby se tato informace co nejvíce rozšířila,“ říká 
Petr Sýkora, spoluzakladatel nadace Dobrý anděl. „Některým rodinám 
poradí lékaři či sociální pracovníci přímo v nemocnici, jiným pomoc 
doporučí pacientské organizace. K mnohým z nich se ale i přesto tato 
informace nedostane,“ dodává. 

Finanční pomoc pro rodiny s vážně nemocným dítětem

Zpáteční lístek: Cukříček 

Komu nadace pomáhá? 
Dobří andělé pravidelně každý měsíc podporují rodiny s ne-

zaopatřenými dětmi, které zasáhlo vážné onemocnění. Typicky se 
jedná o onkologické onemocnění, selhání orgánů, vážné metabo-
lické poruchy,  těžká kombinovaná postižení, svalovou dystrofii 
Duchenne, cystickou fibrózu, nemoc motýlích křídel. Mimo vyjme-
novaná onemocnění je možné také pomoci dětem, které se potýkají 
se vzácnými onemocněními a s těžkými kombinovanými poruchy 
(mentálními, smyslovými, tělesnými).

Kromě dětských pacientů podporují také rodiny s dětmi, 
v nichž onemocněl rakovinou jeden z rodičů. Za šest let fungování 
nadace podpořili dárci více než 5 384 rodin z celé České republiky.

Jak můžete pomoci právě vy? 
Pokud máte ve svém okolí rodinu s takto vážně nemocným dítě-

tem, neváhejte jí pomoc nadace doporučit. Kontakt je velmi jednoduchý 
– stačí zavolat nebo napsat e-mail a pracovníci již zajistí vše potřebné. 
Důležité je nebát se ozvat, Dobří andělé rodinám rádi pomohou. 

 
Staňte se i vy Dobrým andělem.

Stačí krátká registrace na www.dobryandel.cz a můžete začít 
přispívat. Vaše finanční pomoc bude rodinám odeslána do posled-
ního haléře. Díky svému Andělskému účtu si navíc můžete přečíst 
konkrétní příběhy rodin, kterým pomáháte.

Vítám vás, milí moji, u vláčku kolejáčku, který nás zaveze do nád-
herných okamžiků dětství. Dnes bych chtěl těm starším připomenout, 
jak jsme, my děti, žily zdravě a bez nemocí. 

Těm mladším a zcela mladým, jen chci sdělit, že strach o zdraví 
jsme nikdy neměli, i když jsme požívali to, co by v současné době ma-
minky nikdy nedovolily svému dítěti vložit do úst. V žádném případě 
nechci nabádat současnou mladou generaci, aby požívali potraviny 
bez řádného umytí, povaření, či jiného druhu jeho ošetření. Je jiná 
doba, plná chemie a jiných potvůrek, které zabraňují lidem jíst vše 
podle chuti. Prostě, opatrnosti není nikdy dost.

My, jako děti, jsem jedly, na co jsme přišly. Bylo to neumyté 
ovoce, čerstvě vytržená mrkev ze záhonu, jen tak otřená o trenýrky, 
nebo jen malou dětskou dlaní zbavená hlíny, čerstvě nadojené mléko 
bez moderní pasterizace, nedozrálé ovoce, ba co dím, i třešně zapité 
vodou nebo mlékem. Je pravdou, že jsme někdy po tomto koktejlu, 
musely urychleně vběhnout do kukuřičného nebo obilného pole, ale 
nás to neodradilo.

I já byl takový, jako ostatně všechny děti ve Slížanech. Já měl ale 
ještě jinou neřest. Nenazval bych to ani neřestí. Byla to moje úžasná 
záliba, kterou mi nikdo nikdy nevymluvil. A o této mé zálibě vám 
chci dnes vyprávět.

Jednoho dne vešla babička s mou sestřičkou do kuchyně. Babička 
se, jako vždy, zastavila, aby narovnala záda. Zůstala však v poloze s 
jednou rukou za zády a hlavou zvrácenou nazad. Něco upoutalo její 
pozornost. Chvíli poslouchala zvuky, vycházející odněkud z hloubi 
její kuchyně.

„Martičko, slyšíš to taky?“ zašeptala babička.
„Slyším, někde je tady myš,“ špitla sestřička.
„Honem ji musíme vyhnat, nebo nám to tady všechno sní,“ po-

kračovala babička a pozorně se začala rozhlížet po místnosti. 
Sestra mezitím poklekla, aby opatrně nahlédla pod „divan“, za 

pomocí dlouhé „lepačky“ na mouchy. Nic. Zvuky neustaly.
„Ona něco požírá tady v kredenci, babičko,“ opět zašeptal můj 

starší sourozenec a opatrně se stáhl za babiččinu postavu, která, již 

bez strachu přistoupila ke kredenci. Opět se zaposlouchala do zvuků 
chroupání a usoudila, že zvuky vychází ze spodní části nábytku, 
kde měla uloženy hrnce a krabice, či pytlíky s potravinami. Vzala 
„plácačku“ z rukou mé sestry a připravila si ji k úderu na vyplašenou 
myš, která bude jistě překvapená náhlým otevřením dveří kredence.

Dveře byly prudce otevřeny a plácačka málem dopadla na stvo-
ření, které ve skrčené poloze, právě chroupalo další kostku cukru. 

„Co tady děláš, Mirečku?“ zvolala s něžností v hlase, babička.
 Teď už přiskočila i sestřička a odebrala mi z rukou krabici  

s kostkovým cukrem.
„On to všechno snědl!“ zvolala a ukazovala babičce několik zby-

lých kostek cukru na dně krabice.
 Pravdu měla. Celé kilo kostek zmizelo v mém bříšku. Kdybych 

nebyl tak náhle překvapen, mohl jsem to kilo dojíst. Ale nestalo se tak.
 A jak to skončilo? Sestřička musela ihned do konzumu pro nový 

cukr, aby bylo možné osladit si večer moje oblíbené kafíčko s mlíčkem 
a dědeček, aby mohl jednu kostku vhodit do hrnku s jeho nápojem.

„Budou se ti kazit zoubky, chlapče,“ pokárala mne babička.
„Váca, babičko, říkal, že po cukru budu mít silné kosti,“ svedl jsem 

svou zálibu na bratrance.
 ,,To měl pravdu, ale tolik cukru, chlapče, tolik cukru najednou. 

Určitě ti bude špatně,“ řekla mírně babička a pohladila svého vnoučka 
po vlasech.

 Nebylo. Poučení nepomohlo. Cukříček byla moje záliba. Třeba i s 
krajícem nenamazaného chleba. A zuby? Vyrostly nové a ve stáří si na 
cukříček už nikdo nevzpomíná. Snad díky právě tomu cukříčku jsem 
nikdy nic neměl zlomeného, a to jsem hodně sportoval, i závodně.

 To je vše, moji milí. Nechtěl jsem nabádat, aby děti jedly sladké ve 
velkém množství. Jen jsem chtěl trochu vyzvednout krásné okamžiky, 
na které nemohu nikdy zapomenout. Nebyl to nádherný okamžik, 
mít kilovku oblíbené potraviny u sebe a chroupat jednu kostku za 
druhou? No, řekněte.

 Nashledanou příště. Váš Ing. Mirko Králík
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KLUB ČESKÝCH TURISTŮ MORKOVICE

Zpáteční lístek ke kořenům, aneb jak jsme přišli k našemu příjmení

TURISTÉ Z MORKOVIC NAVŠTÍVILI JIŽNÍ ČECHY A ŠUMAVU

Pojeďte se mnou, milí přátelé jízd do minulosti. Bude to obzvlášť 
zajímavá a tajemná jízda, která ovšem nebude mít dnes žádnou za-
stávku. I když jsme se dostavili na malé nádražíčko a zakoupili jeden 
„Zpáteční“, nezbude nám, než očekávat jízd příštích a trpělivě čekat. 
Proč čekat? Hned vám vše vysvětlím.

Jsem dost věkem starý člen rodu Králíků z Morkovic a Slížan. 
Takový je i můj bratranec Zdeněk Králík. A právě s tímto bratrancem 
jsem již před dlouhou dobou začal zpracovávat obsáhlý rodokmen 
Králíků z Morkovic a okolí. Oba jsme dospěli do závěrečné fáze před 
několika týdny a celý rodokmen je na světě. Při jeho zpracování jsme 
našli mnohá tajemství, která jsme se rozhodli objasnit. Proto jsem 
se dal do psaní malého dílka, kde bych vysvětlil tajemství, která rod 
doprovázejí již po dávná staletí.

Kromě vysvětlení různých tajemství, má dílko ve své příloze 
také mnoho starých fotografií  předků z minulého a předminulého 

století, mnoho starých dokumentů, cosi vypovídajících o jejich teh-
dejším  životě. 

Dílko je skoro hotové ze strany mé, syna Miroslava Králíka a ze 
strany Zdeňka Králíka, syna Františka Králíka, rodáků z Morkovic 
č.p. 107, jejichž otcem byl Jan Králík.

Jenže Jan Králík měl dětí víc. Jeho synem byl Oldřich Králík  
a také Božena Marie, provdaná za Bedřicha Duchoně.

Rád bych poprosil touto cestou potomky těchto, aby nám poskytli 
dostupné materiály, vztahující se k jejich předkům. Rovněž bych po-
žádal starší Morkovčáky a Slížaňáky, pokud mají některé fotografie 
nebo dokumenty týkající se Králíků z Morkovic, poskytněte je pro 
dokončení našeho dílka.

Těm, kterým ochota není cizí, budeme vděčni. Veškeré informace 
k našim potřebám mohu sdělit na mailu: xcentralx@seznam.cz, nebo 
na telefonu 739 320 649.

První červencový týden prožilo 17 morkovských turistů na jihu 
Čech. 

Naše první vycházka vedla z Loučovic, kde jsme byli ubytovaní, k 
Lipenské přehradě se známou atrakcí „Stezka korunami stromů“, na 
zpáteční cestě jsme si ještě prohlédli pěkné skalisko Čertovo kopyto 
neboli Cikánský hrad. 

Další túra nás provedla Opatskou stezkou do Vyššího Brodu, 
cestou jsme nezapomněli navštívit působivou skalní hradbu Čertova 
stěna. Ve Vyšším Brodě je významný cisterciácký klášter, který jsme 
si také mohli prohlédnout. 

Vystoupali jsme také na nejvýše položený hrad v ČR – Vítkův 
hrádek. Byl to strážní hrad nedaleko místa, kde se protínají staré 
zemské hranice Čech, Bavorska a Rakouska, místo, kde byl v r. 1394 
vězněn český král Václav IV, zajatý českou šlechtou. Dnes je to místo 
nádherných výhledů na Šumavu, Lipno, Novohradské hory i Alpy. 

Dalším zajímavým místem, které jsme navštívili, byl tzv. Jižní pól 
ČR = nejjižnější bod naší země. Vyrazili jsme z pěkného rakouského 
městečka Bad Leonfelden a cestou viděli spoustu zajímavostí – nejvíce 
se nám líbila obora s velkým stádem daňků, kterým jsme nasypali 
krmení koupené v automatu umístěném přímo u ohrady. Zaujal nás 
také rozdíl mezi českou a rakouskou stranou hranice – na české straně 
je dodnes patrné, že zde léta bylo zakázané pásmo – dlouhé kilometry 
jsme nenarazili na žádnou vesnici, dokonce ani usedlost nebo osamo-
cené stavení – jsou zde pouze louky, lesy a pastviny. 

V polovině týdne jsme se přesunuli z Loučovic na další ubytování 
do Českého Krumlova. Díky servisnímu týmu Romanových, kteří nám 
všem ochotně převezli zavazadla, jsme se mohli cestou zastavit ještě v 
Rožmberku na prohlídku hradu. Českým Krumlovem jsme byli doslova 

okouzleni. Je to malebné město, v němž se setkává historie s dyna-
mičtější současností. Ubytovaní jsme byli přímo v historickém středu 
města, takže jsme si mohli projít okolní starobylé uličky i prohlédnout 
blízký zámek. Také vodáci splouvající Vltavu patří ke koloritu města  
a turisté je rádi pozorují, sedíce pohodlně na předzahrádkách restaurací.

Z Českého Krumlova jsme vyrazili na Kleť za rekordy, kterých 
zde najdeme hned několik – nejstarší kamennou rozhlednu v ČR, 
nejvýše položenou hvězdárnu v ČR a lanovku, která byla inovativní  
v době svého vzniku a dnes je považována za už tak trochu historickou. 

Dalším naším cílem byl zámek Hluboká, na němž můžeme obdi-
vovat bílé zdivo, cimbuří, střílny, věže, arkýře, lomená okna – zkrátka 
architekturu, která je inspirována anglickým zámkem Windsor. Ze 
zámecké věže po vystoupání 245 schodů se můžeme rozhlédnout po 
malebné okolní krajině.

Celý týden nás provázelo pěkné počasí, nachodili jsme 90 km 
bez nehody.

Poděkování patří „našim Janičkám“ – Janě st. a Janě ml. Dostá-
lovým, které pod dohledem zkušeného Františka Vrby naplánovaly 
trasy a Petře Blešové za bezvadnou organizaci.

Díky všem za pohodový týden. Zdrávi došli.
Výbor KČT

Plán akcí KČT, odbor Morkovice na II. pol. 2018
22. 9. 2018 Skalní útvary – plnění záznamníku 
 /Staňová/
27. – 30. 9. 2018 3 denní pobyt v Jeseníkách 
 /P. Blešová/
13. 10. 2018 Tovačov – zámek a vycházka kolem rybníků 
 /P. Blešová/
20. 10. 2018  Skalní útvary – plnění záznamníku 
 /Staňová/
10. 11. 2018  Martinská vycházka 
 /Churá/
24. 11. 2018  Katčino překvapení 
 /Pásková/
8. 12. 2018  Betlémy /Kroutilíková/
30. 12. 2018  Předsilvestrovský výstup na Brdo 
 /M. Blešová/
31. 12. 2018  Rozloučení se starým rokem 2018 u Sv. Anny

Účast veřejnosti vítána
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Oprava věže farního kostela sv. Jana Křtitele v Morkovicích

Farní tábor v Kelči 2018

V letech 2011 – 2014 proběhla oprava krovů a střešní krytiny 
na kostele sv. Jana Křtitele v Morkovicích. Střecha byla v havarijním 
stavu a podařilo se tehdy během čtyř roků udělat velký kus práce  
a střechu lodi kostela kompletně opravit. Celková částka oprav tehdy 
přišla na 3,758.113,- Kč a veliký dík patří všem, kteří tehdy finančně 
pomohli – Město Morkovice – Slížany, Zlínský kraj, Ministerstvo 
kultury, Arcibiskupství olomoucké a také farníci a obyvatelé Morkovic. 
Vy v Morkovicích jste tehdy vybrali a přispěli částkou 1,439.613,- Kč. 
Což svědčí a vaší štědrosti i o tom, že je pro vás kostel – dominanta 
města – něčím důležitým, co prostě k Morkovicím patří. 

V tomto roce – koncem srpna se začne s další etapou oprav, kte-
rou bude opět provádět stavební firma Rapos. Oprava havarijního 

stavu krovu, výměna střešní krytiny, klempířských prvků  
a hromosvodu věže kostela. Práce začnou po vystavění potřebného 
lešení a kompletní demontáží báňě věže. Další práce budou navazovat 
podle stavebního projektu. U každého dřevěného prvku bude pro-
vedeno jeho technické a funkční zhodnocení a podle výsledku bude 
přistoupeno k jeho celkové nebo částečné výměně. Nové trámy a jejich 
součásti budou kopiemi stávajících. Věž bude sestavena u kostela  
a pokryta měděným plechem. Na závěr bude vyzvednuta na své pů-
vodní místo. Oprava by měla trvat necelé tři měsíce.

Budeme tak mít netradiční možnost vidět neúplnou věž našeho 
kostela a pravděpodobně bude v makovici věže nalezeno poselství 
minulých generací z poslední opravy. Na závěr bude báň vyzvednuta 
zpět na své místo. Jelikož opravená část bude vážit kolem 15 tun, tak 
i po technické stránce to bude velmi zajímavé. Snad se vše zdař bez 
větších těžkostí a ve stanovemém termínu. 

Celkové náklady na opravu věže jsou 3,368.000,- Kč. Dotace jsou 
z Ministerstva kultury 160.000,- Kč; z Arcibiskupství olomouckého 
250.000,- Kč; ze Zlínského kraje 750.000,- Kč a Zastupitelstvo města 
Morkovice – Slížany schválilo dotaci ve výši 1,200.000,-Kč. Pro farnost 
Morkovice zbýva zaplatit částku 1,008.000,- Kč. 

Pokud se rozhodnete věnovat na opravu věže farního 
kostela v Morkovicích i malý finanční dar budeme vám velmi 
vděčni. Příspěvek na opravy věže kostela v Morkovicích můžete 
poslat na účet farnosti: 207547249/0300. Pravidelná sbírka 
na opravu bývá při bohoslužbách v kostele každou třetí neděli 
v měsíci. Můžete také získat potvrzení o přijetí daru církvi, 
který pak můžete uplatnit při odpisu z daní.

P. Jan Ston, farář v Morkovicích

V sobotu 4. srpna jsme vyrazili na tábor. Cesta nám rychle uběhla, 
během ní jsme se dozvěděli, o čem vlastně letošní tábor bude. Hned 
po příjezdu do Kelče nás čekal vstup do Narnie skrz skříň s kabáty. 
Posvačili jsme pár koláčů, co jsme dostali od rodičů a následovala 
první celotáborovka. Museli jsme najít pergameny s legendou o vzniku 
Narnie, a následně tuto legendu seřadit. Tato hra byla docela těžká  
a hodně na přemýšlení, ale nakonec jsme to zvládli všichni. Večer nás 
čekaly kentauří dostihy, u kterých jsme se všichni moc bavili. Den jsme 
zakončili ještě nějakými novými hrami a večerní modlitbou. 

V neděli ráno jsme vstali brzy, abychom stihli mši svatou v 7:00. 
Dopoledne jsme věnovali výrobě triček a hrám na hřišti. Odpoledne 
jsme se seznámili s dalšími obyvateli Narnie - rodinkou Bobrů. Bob-
rovi pro nás připravili kros v holínkách, což bylo fakt super. My jsme 
jim potom pomáhali se stavbou hráze, čímž jsme se celkem osvěžili 
v horkém letním odpoledni. Večer probíhal AZ kvíz, při kterém jsme 
prokázali týmového ducha a finálový souboj byl opravdu napínavý! 

Pondělí jsme tradičně zahájili raníčkem a rozcvičkou a dopoledne 
jsme hráli hry a psali pohledy. Odpoledne patřilo celotáborovce, která 
byla tentokrát hodně na přemýšlení. Nejdříve jsme museli rozluštit 
číselný kód abychom odemčeli zámek s dalšími instrukcemi. Poté jsme 
museli vyluštit proroctví o Narnii. Zhostili jsme se toho statečně,  
a i když se nám nedařilo, nakonec jsme úkol dokončili. Za odměnu si 
pro nás připravili vedoucí překvapení - koupili a napustili nám bazén, 
takže jsme se mohli alespoň trochu ovlažit v tomto horkém počasí. 
Večer jsme se zúčastnili pořadu Zázraky přírody, kde jsme se dozvěděli 
mnoho nových informací a dobře jsme se bavili. 

Úterní den se nesl ve znamení výletu. Hned po obědě jsme vy-
razili. Náš cíl byl Sv. Hostýn. Na Hostýně jsme měli krátký rozchod,  
s holkama se pomodlili křížovou cestu a společně jsme měli mši svatou. 
Po mši jsme se vydali na zpáteční cestu do Bystřice. Odtud jsme jeli 
vlakem do Kunovic, a díky zpoždění vlaku nám ujel autobus, tak jsme 
se na večer ještě prošli do Kelče.
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PODĚKOVÁNÍ

Středeční dopoledne jsme věnovali oblíbené hře vlajky. V poled-
ním klidu bylo potřeba poklidit faru a vyprat ponožky (zvlášť vedou-
cím). Odpoledne za námi přijel otec Josef Červenka. Celotáborovkou 
pro dnešní den byly stanoviště s úkoly, kde jsme například ochutnávali 
jídlo poslepu, lovili jablka, přenášeli vodu a měli překážkovou dráhu 
v gumákách. Na večeři jsme dnes měli opékané špekáčky. Po večeři 
jsme si ještě zahráli fotbal a protože se schylovalo k bouřce, udělali 
jsme si promítání na půdě.

Čtvrtek ráno jsme hned zahájili celotáborovkou, při které jsme 
dobývali pevnosti ostatních skupinek a vedoucích. Hra byla zajímavá, 
někteří z nás byli pasováni do rolí zdravotníků a zachraňovali životy 
ostatním členům skupiny. Odpoledne probíhala soutěž Páni temnot  
a také burza sladkostí. Večer jsme se dodívali na film a poté nás čekala 
noční bojovka, při které jsme museli zachránit člena naší skupinky, 
který byl unesen zlou čarodějnicí.

Pátek byl pro nás posledním dnem, kdy jsme mohli získat nějaké 
body do celotáborovky. Dopoledne jsme se byli podívat na místním 
zámku. Odpoledne jsme měli celotáborovku, při které jsme budovali 
armádu, abychom porazili bílou čarodějnici. Po večeři jsme se připra-
vovali na Galavečer a také na soutěž Kelč hledá Superstar! A co by to 
bylo za tábor, kdyby chyběla diskotéka. 

V sobotu, tedy poslední táborový den, probíhalo vyhlášení celotá-
borovky, focení, úklid fary a příprava na odjezd. Pak už přijel autobus, 
my jsme naložili kufry a vydali se na cestu domů.

Rádi bychom poděkovali všem dětem, vedoucím a hlavně paní 
kuchařce za to, že s námi jeli. Tábor se opět vydařil! Těšíme se na 
další ročník!

Už je to rok, co jsme vyhořeli. Těžký a velmi náročný rok. Rok, 
kdy se vám všechno obrátí vzhůru nohama a nezbývá vám nic jiného, 
než se s tím poprat.

To, co jsme celá rodina prožívali, se nedá vůbec popsat – to se 
musí prostě prožít. Ta beznaděj, zoufalství a bezmoc. Vůbec jsme 
netušili, co bude dál a jak celou situaci zvládneme.

Ale to, co se kolem nás začalo najednou dít, bylo naprosto neuvě-
řitelné. Začalo nám velmi brzy docházet, že na to naše neštěstí nejsme 
vůbec sami. Že kolem sebe máme spoustu bezvadných a úžasných lidí, 
kteří jsou ochotni nám pomoci za každou cenu a jakýmkoli způsobem. 
Nikdy nezapomeneme na tu obrovskou solidaritu a spojenectví. Bez 
těchto našich zachránců a pomocníků bychom to nikdy nezvládli. Ty 
dlouhé hodiny úmorné dřiny v těch vedrech, bez jakéhokoli nároku na 
odměnu. Před takovými lidmi musíme smeknout. Nejen, že pomáhali 
s prací, ještě přišli i s finanční pomocí.

Děkujeme z celého srdce všem, kteří nabídli svou pomoc, 
děkujeme za každou darovanou korunku, která nám obrovsky 
pomohla k tomu, abychom zase mohli bydlet.

Říká se, že všechno zlé, je pro něco dobré. V našem případě 
jsme měli při vší naší smůle obrovské štěstí. Poznali jsme spoustu 
správných lidí, nových přátel a kamarádů, kteří nám nabídli nejen 
svoji pomoc, ale také slova útěchy a povzbuzení.

Děkujeme všem a jsme opravdu moc vděčni za to, že jsme 
vás všechny potkali a přejeme vám jen to nejlepší v životě, 
protože si to zasloužíte!

Stanislav a Jana Juřenovi
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V létě škola nikdy není prázdná. Jen co děti utečou na vytoužené 
prázdniny, nastoupí do školy řemeslníci, zedníci a škola se léčí z ran  
a šrámů, která za těch deset měsíců školního roku utržila. No a protože 
je to už stařenka, musí sem tam dostat i nějaké náhradní díly. 

Poté, co bylo vloni zbudováno nové vstupní schodiště s nájez-
dovou bezbariérovou rampou, jsme se letos dali do rekonstrukce 
dívčích sociálních zařízení na staré budově. Dívčí WC byly již mnoho 
let v  nevyhovujícím stavu a musely být v  průběhu let stále znovu  
a znovu opravovány. V rámci rekonstrukce navíc vznikly dvě hygie-
nické kabiny pro dívky a bezbariérové WC. 

I v létě škola nespí

Chcete zmoudřet? Můj ty světe, otevřete knížku, čtěte!

Nástupci Zdeňka Pohlreicha jsou z Morkovic

Chovatelé uspořádali výstavu pro děti ze školy

Ve školním roce 2017/2018 jsme kladli zvýšený důraz na čtenář-
skou gramotnost našich žáků. Zaměřili jsme se na zavedení čtenář-
ských dílen, podařilo se obnovit tradici čtenářských deníků napříč 
školou a sjednotit požadavky na čtenářské deníky v jednotlivých 
ročnících. Čtyři paní učitelky se zúčastnily 32 hodinového školení  
s tématikou čtenářské gramotnosti a své poznatky ihned přenášely 
do praxe a sdílely s kolegy. 

V průběhu celého školního roku probíhala na 2. stupni dobro-
volná četba děl spisovatele Jana Svitáka. Na žáky, kteří se jeho díly 
zabývali, čekala odměna. Jan Sviták přijel k nám do školy na autorské 
čtení a besedu své trilogie Čertovo kopyto. S žáky diskutoval o tom, 
co vše je potřeba, aby dobrý spisovatel měl, proč je čtení užitečné, 

Možná si vzpomínáte, že jsme v jednom z předešlých zpravodajů 
(ale také na stránkách a FB školy) psali o žákovské anketě. Jedním 
ze závěrů této ankety bylo, že by si žáci přáli mít před školou úschov-
nu kol. Z  iniciativy radních a zastupitelů města k vybudování této 
úschovny opravdu došlo. Nebylo jednoduché vymyslet, jak na to  
a jak by taková úschovna měla vypadat, ale hlavně prakticky fungovat. 
Tak snad se dobrá věc podařila a naše děti mohou dojíždět do školy 
na kole beze strachu, že by o své kolo přišly.

Mgr. Jana Teriaki, ředitelka školy

jaké jsou různé spisovatelské strategie a spisovatelský marketing.  
Na závěr nám přečetl úryvek z ještě nedokončeného díla Temný Dům. 
Bylo to úžasné setkání.

Realizováno v rámci projektu Spolu to dokážeme s reg. č. CZ.02
.3.68/0.0/0.0/16_022/0004379.

Mgr. Jana Teriaki, ředitelka školy

Celostátní finále kuchařské soutěže 
Zdravá 5 se uskutečnilo v sobotu 9. června 
v Praze.

Z naší školy postoupily dva soutěžní 
týmy, které připravily před zraky poroty po-
hoštění na párty - pokrm studené kuchyně  
s důrazem na kreativitu, složení - vyváženost 
pokrmu, celkový dojem. Na finalisty čekala  
i druhá disciplína - vědomostní kvíz z oblasti 
zdravé výživy.

V porotě finálového kola zasedli: kuchař 
ze sítě restaurací Ambiente Martin Placák, 
odbornice na výživu Zuzana Komůrková  
a členka týmu značky Albert Tereza Skrbková.

Naše Dlohovlásky a Lubova parta se 
velmi pečlivě připravovali ještě v pátek na 
ubytovně v Praze a skvěle reprezentovali naši 
školu. Ve velké konkurenci se mladší holky 
umístily na krásném 3. místě a Lubova parta 

Konec školního roku se ve škole nesl  
v duchu celé řady zajímavých mimoškolních 
aktivit. Konaly se různé exkurze, besedy, 
projektové dny. Poslední červnové dny zpetřil 
žákům místní svaz chovatelů, který si pro ně 
v areálu „Béčince“ připravil ukázku drobného 
domácího zvířectva a také zemědělské tech-
niky. Děti se tak pod vedením svých učitelů 
mohly setkat s králíky, kozami, slepicemi. 
Vyzkoušet si však mohly i to, jak se sedí  

na 4. místě. To znamená, že máme v naší 
škole jedny z nejlepších školních kuchařů z 
celé republiky. I když byla soutěž náročná, 
užili jsme si nejen Prahu, ale také cestování 
vlakem.

A jaké že to pokrmy připravili? To se po-
dívejte na fotografiích. Děkuji Lucce, Monice, 
Karolíně, Petrovi, Lubošovi a Sáře. Příští rok 
jdeme zase do toho!

Ing. Radka Zdražilová 

v traktoru a dalších zemědělských strojích. 
Od chovatelů se žáci dozvěděli celou řadu 
zajímavých informací, vyzkoušeli si svou 
pamět v soutěžích a jako odměna pro ně byla 
připravena nějaká ta sladkost. Ačkoliv počasí 
nebylo příliš příznivé, všichni si dopolední 
akci užili. Velké poděkování patří organizá-
torům – místním chovatelům, kteří zároveň 
děkují škole za účast na této akci.

Mgr. Eva Bánská
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Projekt Naše země je krásná

Olympijský den pro druháky a třeťáky v režii šesťáků

Ve druhé polovině května se na naší škole uskutečnil projekt Naše 
země je krásná. V rámci tohoto projektu mělo možnost 20 žáků z 5. 
ročníků se zúčastnit výměnného pobytu na Slovensku.

Zájemci o výměnný pobyt museli nejdřív úspěšně absolvovat 
školní soutěž Česko-Slovensko, kde žáci prokazovali znalosti o České 
republice i Slovensku. Ze soutěže vzešlo 20 nejúspěšnějších soutěží-
cích, kteří se mohli začít těšit na své slovenské kamarády z partnerské 
Základní školy J. V. Šimka v Žitavanech na Slovensku.

V první části projektu nás poctily svou návštěvou slovenské děti, 
které byly ubytované v rodinách svých českých kamarádů. První den 
děti strávily ve škole. Paní učitelky jim nachystaly řadu aktivit jako 
řešení úkolů, plnění pracovních listů, tvoření a vyrábění i sportovní ak-
tivity. Další den měly děti možnost navštívit Květnou a Podzámeckou 
zahradu v Kroměříži, mohly si zařádit v dětském světě. Ve středu ná-
sledoval výlet do ZOO Zlín, kde si vyslechly komentovanou prohlídku 
s názvem Africká savana, ve čtvrtek si žáci na vlastní kůži vyzkoušeli 
řadu fyzikálních i jiných pokusů v Pevnosti poznání Olomouc, obdivo-

vali Sloup Nejsvětější Trojice a orloj na olomouckém náměstí. V pátek 
proběhlo zhodnocení první části projektu a následovalo rozloučení, 
ale jen na krátkou chvíli. V neděli čekal české školáky a jejich třídní 
učitelky odjezd do Žitavan.

Cesta byla pohodová a po vřelém přivítání se české děti vyrazily 
ubytovat ke svému kamarádovi domů. Celý týden na Slovensku byl plný 
zážitků, dobré nálady a řady dobrodružství. Stejně jako u nás ani první 
den žáci nezaháleli a lámali si své hlavičky při plnění úkolů, byla pro ně 
nachystána výtvarná dílnička i různé sportovní aktivity na školním hři-
šti. Příjemná byla i procházka po Žitavanech a seznámení se s jejich paní 
starostkou, která si pro děti přichystala drobný dáreček. Další dny byly 
ve znamení výletů. Děti mohly sledovat krmení zubrů v Zubří oboře, 
následovala prohlídka Národního hřebčína a zámku v Topolčiankách a 
prohlídka Nitry. Součástí výměnného pobytu na Slovensku byl i celo-
denní výlet do Bratislavy. Slovenské paní učitelky si pro děti připravily 
prohlídku slovenské Národní rady, Bratislavského hradu a hradu Děvín, 
kde se děti mohly kochat výhledem na soutok Moravy a Dunaje. Všechny 
výlety byly doplněny pracovním listem, ve kterém děti mohly uplatnit 
znalosti nastřádané za celý den. Poslední den pobytu se děti zúčastnily 
žákovské olympiády pořádané ke Dni dětí. Po obědě následovalo velké 
loučení, které nebylo vůbec jednoduché a odjezd domů.

Celých čtrnáct dní bylo jednoduše úžasných a nezapomenutel-
ných. Díky tomuto projektu děti navázaly a upevnily nová přátelství, 
rozvinuly jazykové znalosti a zjistily, že společné zážitky překonávají 
všechny hranice.

Mgr. Monika Navrátilová, 
Mgr. Milada Vymazalová, Mgr. Tereza Pospíšilová 

V letošním roce se poprvé otevřel dějepisný seminář Dějepis 
zábavně a hravě. Žáci o něj měli velký zájem, což mě samozřejmě 
potěšilo a začala jsem přemýšlet nad tím, co bude jeho náplní a aby to 
hlavně nebylo jen učení dat, ale zábavnou formou přiblížená historii.

V tomto školním roce jsme se mimo jiné, zapojili do celosvětového 
projektu Krokus, vymodelovali si z hlíny Věstonickou Venuši, podívali 
se na zajímavé dokumenty, zahráli si celou řadu her a vyzkoušeli nové 
metody učení. Vyvrcholením pak bylo uspořádání olympijských her, 
lépe řečeno olympijského pětiboje pro žáky druhých a třetích tříd. Za 
akcí stál původně článek z časopisu Časostroj, kde jsme měli zajímavou 
formou představeny dějiny olympijských her ve starověkém Řecku  
a také jednotlivé disciplíny, které museli tehdejší atleti splnit.

Žáci se chytili nápadu uspořádat něco podobného pro své mladší 
spolužáky. Nicméně jsem věděla, že konec roku je plný podobných 
akcí, projektů a školních výletů a sama jsem byla skeptická kam akci, 
do tak již zaplněného programu umístit. Musím však říct, že mě  
o její prosazení přesvědčili samotní žáci svou pílí a pracovitostí, sami 
si vše zorganizovali, vymysleli, vypracovali. Tímto bych je chtěla po-
chválit, všichni přidali ruku k dílu, rozdělili si disciplíny, dali si práci 
s vytvořením plakátů, zpracovali historii olympijských her a také se 
někteří z nich rozhodli převléct za řecké bohy. V úterý 12. června se 
tak mohlo na nedalekém sportovním hřišti konat olympijské klání. 
Žáci se rozdělili do družstev, zvolili si svůj název a pak postupně házeli 
tenisákem, fresbee, přetahovali se lanem, skákali v pytlích, vyzkoušeli 
si svou rychlost v běhu a také jak daleko jsou schopní skočit. Jejich 
výkony byly bodově ohodnoceny, sečteny a vyhodnoceny. A aby to 
bylo tak, jak ve starověkém Řecku čekalo na sportovce bohaté občer-

stvení v podobě osvěžujících nápojů, zdravého ovoce, řeckého salátu, 
řeckého jogurtu s borůvky, pita chleba s pomazánkou tzatziky – vše 
samozřejmě díky kulinářskému umění žáků dějepisného semináře. 
Jáchym s Calvinem se pak s některými setkali ve své věštírně, kde 
sportovcům věštili jejich budoucnost.

Bohyně a bohové pak byli dětem po ruce, když potřebovaly  
s něčím poradit. Akce byla velmi povedená, žáci si ji užili a to jak na 
straně sportovců, tak i těch, kteří olympiádu uspořádali. Pokud bude 
příležitost, jistě bychom chtěli tuto tradici na konci roku zachovat. 
Všem, kteří se o povedené sportovní dopoledne postarali, patří velké 
poděkování, včetně paní asistentky Beerkensové, bez níž bychom to 
nezvládli na jedničku a malým sportovcům gratulace k jejich výkonům.

Mgr. Eva Bánská
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Co nás čeká a nemine v následujícím školním roce?

Základní škola opět realizovala příměstské tábory

Co nás všechny ve škole čeká a nemine ve školním roce 2018/2019 
v rámci výuky je jasně dáno našimi „osnovami“ neboli ŠVP (Školním 
vzdělávacím programem). Ten najdete na webových stránkách školy 
v sekci Naše škola – Školní vzdělávací program. 

Škola však není jenom o biflování. Škola by měla být z  velké 
části také o prožitku, názoru a radosti z činnosti. Také o osobnostně-
-sociálním rozvoji a výchově k hodnotám. Co nás v tomto roce čeká 
v této oblasti?

Je super, že se nám daří udržet a realizovat již tradiční společné 
akce jako je plavání žáků 3. a 4 . ročníku, výuka na dopravním hřišti 
v Kroměříži ve 4. ročníku, výměnný pobyt na Slovensku pro žáky 5. 
ročníků, adaptační pobyt žáků 6. ročníku, outdoorové hry pro 2. stu-
peň, lyžařský výcvik žáků 7. ročníku, činnost žákovského parlamentu 
a Ekotýmu, širokou nabídku volnočasových aktivit za „hubičku“ apod. 
Důležitou součástí života školy jsou i zažité rituály a celoroční projekty 
jako například projekt deváťáci patrony prváků, pasování prváků na 
čtenáře a vyřazování deváťáků. Dále pak tradiční sportovní akce jako 
Šikula Cup, Morkovská muška apod. Ze soutěží připomeňme soutěž 
ve zpěvu, recitační soutěž, Mluvíš- mluvím- mluvíme, Sudoku, ma-
tematický klokan, předmětové olympiády apod.

Co plánujeme za novinky?
Škola se stane Centem kolegiální pomoci pro náš region v oblasti 

badatelské výchovy a přírodních věd pod záštitou projektu Výuka 
přírodních věd nově, kterou na území 14 krajů ČR realizuje Společnost 
pro kvalitu školy, z.s.  V naší škole tak budou realizovány setkání uči-
telů přírodních věd v rámci zlínského kraje s cílem sdílení zkušeností 
v oblasti výuky fyziky, chemie a zeměpisu. Zapojení učitelé naší školy 
se zúčastní několika intenzivních národních i nadnárodních školení 
v oblasti badatelské výuky. S tímto projektem škola získá měřící pří-
stroje pro přírodní vědy v hodnotě cirka 150 tis. korun. S badatelskou 
výukou už koketujeme delší dobu  a tak doufám, že se této skvělé  
a praktické metodě výuky konečně podaří v naší škole prorazit.

Další novinkou, tedy spíše oprášenou novinkou je Škola v přírodě 
pro 4. ročník. Tentokrát ale opravdu jinak a v novém kabátě. Naši 
žáci odjedou se svými třídními učitelkami a asistentkami pedagoga 
do školského střediska pro environmentální vzdělávání Lipka, kde je 
pro ně nachystán vzdělávací program Strážci země. 

Strážci Země jsou unikátním programem odkrývající tajemství 
Země. Program pracuje s dobrodružstvím a prvky tajemna, používá 
propracované pomůcky a neokoukané postupy. Je postaven na origi-
nální metodice, která vznikla v USA. Program se skládá ze čtyřdenního 
pobytového programu a navazující práce dětí ve škole či doma.

Na začátku pobytu žáci objeví tajemnou přírodovědnou laboratoř 
pana E. M.  a zjistí, že pro odkrytí tajemství Země musí získat celkem 
čtyři klíče od čtyř dřevěných truhel. Dva klíče se jim podaří získat 
ještě na pobytovém programu. Otevřená truhla jim tak odhalí např. 
tajemství geologické historie Země, vývoje rostlinných a živočišných 
druhů nebo toků energie a koloběhu látek. K celodennímu výletu je 
na pobytu inspiruje ručně psaný deník pana E. M., stejně jako k opa-
kovaným návštěvám svého „tajemného místa“ v přírodě, kde každý 
stráví krátký čas o samotě rozjímáním a pozorováním. Další dva klíče 
získají žáci až ve škole, první za to, že sami sníží svůj negativní dopad 
na přírodu, a druhý za to že své získané poznatky a zkušenosti sdílí 
s druhým člověkem. (zdroj: www.lipka.cz)

Vsázíme také na další spolupráci s Rodičovskou akademií, jejíž 
činnost se stala pro školu nepostradatelnou. Nejenže finančně přispívá 
na mnoho žákovských aktivit, ale hlavně organizuje skvělé akce pro 
rodiče, žáky a širokou veřejnost. I letos se můžeme těšit na podzimní 
blešák, adventní jarmark, školní ples a akci pro nejmenší Z pohádky 
do pohádky. Všechny občany tímto zvu k návštěvě těchto tradičně 
povedených akcí. 

Mgr. Jana Teriaki, ředitelka školy

Již třetím rokem jsou základní školou 
v Morkovicích pořádány letní příměstské 
tábory. Jejich nabídka byla i v letošním roce 
poměrně pestrá a umožnila dětem i rodičům 
vybrat si z několika variant. 

První z táborů se uskutečnil druhý čer-
vencový týden. Byl to tábor sloučený, kde se 
nejprve děti ocitly v říši víl pod vedením paní 
učitelky T. Pospíšilové a paní asistentky K. 

Polišenské. Druhá část tábora pak proběhla v 
duchu poznávacích výletů do okolí Morkovic 
ve společnosti paní asistentky V. Beerkenso-
vé a L. Oulehlové. Pro děti byl jistě velkým 
zážitkem výlet na farmu v Pornicích, kde se 
setkaly s čerstvě narozenými selátky, která si 
mohly i pochovat. 

Následující týden byl věnován košíkář-
ství. Bohatý a zábavný program, plný tvo-

ření v košíkářském duchu, cestování a další 
zajímavosti si pro malé táborníky připravila 
paní asistentka M. Ptáčková a K. Valouchová.

Po týdenní pauze byl druhý srpnový 
týden v režii paních učitelek M. Navrátilové 
a E. Bánské. Jejich táborové dobrodružství 
bylo plné pejsků a všeho, co s nimi souvisí. 
Haf haf tábor přilákal jak ty nejmenší, tak i 
některé děti z druhého stupně. Děti se do-
zvěděly, jak se o pejsky starat, vytvořily si 
lapbooky, sbíraly kostičky do celotáborové 
hry, společně jsme si zašli na místní cvičák 
Kynologického spolku Morkovice, vyzkoušeli 
jsme si s pejsky agility, dozvěděli se o výsta-
vách pejsků a další zajímavé informace. Mimo 
to byly na program i dovednostní, zábavné  
a vědomostní soutěže, stavění bunkrů v lese, 
hledání kuličky v bahnu a mnoho dalšího.

Třetí srpnový víkend byl realizován 
tábor Televize plná zábavy. Vedoucí paní 
asistentka J. Churá a L. Ryšánková s dětmi 
plánovaly televizní program, všichni společně 
vyráběli rekvizity pro pořady, s kamerou na 
cestách se vypravili do přírody, zasoutěžili si v 
televizní soutěži Kufr a nechyběl ani program 
o vaření a začínajících zpěvácích. 

Mgr. Eva Bánská
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Vyřazování deváťáků 2018

Z pohádky do pohádky mělo opět velký úspěch

Letní soustředění mladých hasičů aneb Po stopách Sherlocka Hasiče

Již druhým rokem se začátek června 
nese v Morkovicích ve znamení akce Z po-
hádky do pohádky. Letos se zaplnil areál 
morkovského zámku pohádkovými posta-
vičkami 9. června.

Návštěvníci se mohli těšit na cestu plnou 
pohádek, kde ti nejmenší plnili různé úkoly, 
sbírali razítka a dostali sladkou odměnu. Děti 
se tak mohly v průběhu odpoledne setkat s 
Červenou Karkulkou a myslivcem, vodníkem, 
čarodějnicemi, Ferdou mravencem a Beruš-
kou, s piráty z Karibiku, Harry Potterem, 
Shrekem a Fionou a Robinem Hoodem, který 
jim spolu se svou družinou ukázal, jak střílet 
z luku a mnoha dalšími. Dokonce se s pomocí 
převozníka dostávaly přes jezírko z jednoho 
břehu na druhý.

Kdyby snad někomu vyhládlo, bylo pří-
mo před zámkem zajištěno občerstvení – 
koláčky, buchty, třešně, domácí limonáda a 
sirupy, vše domácí, více pak bylo k dostání 
v areálu letního kina. Kdo si zazvonil na 

Rok se s rokem sešel a my se rozloučili s dalšími deváťáky. Stalo se tak ve čtvrtek 28. června v místní sokolovně. Naši, dnes již bývalí, deváťáci 
si pro pozvané připravili krásný a nápaditý program.

Mgr. Jana Teriaki, ředitelka školy

zámecký zvonek, mohl spatřit i bílou paní. 
Po splnění všech disciplín čekala v nedale-
kém areálu letního kina na děti odměna za 
splnění všech disciplín, tombola, soutěže, 
malování na obličej a povedený den uzavřela 
ohňová show.

Organizace se ujala opět Rodičovská 
akademie a Základní škola Morkovice.  
A že to nebyla práce vůbec jednoduchá, není 
potřeba vůbec říkat. Odměnou pro všechny 
pak mohou být veselé a spokojené děti, které 
si tento den náležitě užily. Poděkování patří 
všem, kteří se na akci podíleli, přidali ruku k 
dílu, převlékli se za pohádkové postavičky, 
postarali se o občerstvení a zábavu a rovněž 
majiteli zámku, který stejně jako v minulém 
roce, vyšel škole vstříc a umožnil uspořádat 
tuto, dá se říct již tradiční akci, která si našla 
v Morkovicích celou řadu příznivců. V příštím 
roce se budeme opět těšit na setkání.

Mgr. Eva Bánská

Letní týdenní pobyt mladých hasičů neodmyslitelně patří k jejich 
celoroční činnosti. Jinak tomu nebylo ani letos. Parta holek a kluků se 
se svými vedoucími vydala od 11. 8. do 18. 8. vstříc dobrodružstvím 
do rekreačního střediska „Chata pod věží“ do Radíkova u Olomouce.

Jak podtitul prozrazuje, rázem se z nich stali detektivové, vy-
šetřovatelé a agenti, kteří byli rozděleni do čtyř skupinek. Každá 
skupinka si vymyslela svůj název, pokřik, tajné krycí jméno agenta. 
Členové si vyrobili trička a služební průkaz, nedílnou součástí byl i 
agentský zápisník.

Výcvik mohl začít…
Správný agent musí být ve výborné fyzické kondici, proto každé 

ráno začalo budíčkem a rozcvičkou. Po vydatné snídani a úklidu byl 
připraven bohatý program. Pro práci detektivů je nezbytná spolupráce 
a práce v týmu. Zvolit správnou taktiku, umět spolu komunikovat 
jsme si  vyzkoušeli v týmové překážkové dráze, při hledání správné 
cesty, stavby pyramidy z kelímků pomocí provázků a gumičky, pohy-
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bu v omezeném prostoru. Postřeh a správnou mušku jsme trénovali 
při střelbě ze vzduchovky, hodu granátem a na plechovky. Neméně 
důležité je získávat informace a něčemu se přiučit – teď už všichni 
víme co je to mantrailing a jak správně postupovat při pátrání po 
pohřešované osobě. Po zajímavé teoretické přednášce pana L. Satory  
(z občanského spolku Czech Rescue Mantrailing Team) přišla i mož-
nost si vše prakticky vyzkoušet. Seznámili jsme se s „opravdovými 
psími detektivy“ Chocco a Cassino. Při hledání dvou ztracených 
osob měl „hlavní slovo“ Pan Čokoláda a my mu velmi rádi asistovali. 
Musíme však přiznat, že to není vůbec jednoduché a je k tomu po-
třeba opravdu spoustu cviku a zkušeností. Na řadu přišla i orientace 
v terénu a práce s buzolou, a i když to pro nás není úplná novinka, 
výsledek byl pro většinu neslavný. Pokusili jsme se správně zmapovat 
terén – vytvořením vlastní mapy. Do tajů práce vyšetřovatelů se nám 
podařilo nahlédnout také při získávání otisků prstů.

Každý detektiv se někdy ocitne v neznámém prostředí a je nucen 
si postavit provizorní přístřešek. Při plnění tohoto úkolu se projevila 
naše zručnost a kreativita, všichni jsme naštěstí obstáli.

To opravdové dobrodružství, ale teprve přišlo, když jsme si měli 
obstarat obživu výměnou za šest předmětů. Obyvatelé Radíkova 
nás v tom nenechali a vedoucí se nestačili divit, jaké poklady jsme 
získali. Jednou z posledních zkoušek byl správný odhad míry, váhy, 

vzdálenosti a času. V úplném závěru celotáborové hry jsme museli 
zapojit rychlost, spolupráci, dedukci a kombinatoriku. Povedlo se. 
Zkoušky byly splněny a my po zásluze odměněni krásnými cenami  
a získáním titulu AGENT. Na řadu přišlo i vyhodnocení naší celoroční 
bodovací soutěže.

V nabitém programu však nechybělo ani opakování hasičských 
znalostí, míčové hry, zábavné soutěže, trojboj (střelba, vázání uzlů  
a práce s hadicí), pravá vodní bitva, oblíbené hry Bingo a Co na to Češi, 
výlet za zvířátky do ZOO Na Kopečku, prohlídka vojenského Fortu, 
letní kino, diskotéka, táborák a překonání strachu při stezce odvahy.

Všechno jednou končí i my se museli sbalit a na řadu přišlo na 
loučení.

Kromě připraveného programu, slunečného počasí, zábavy  
a legrace přispělo ke skvěle prožitému týdnu i vlídné přijetí, krásné 
prostředí a výborná táborová kuchyně.

Na závěr jeden z mnoha zápisků z deníků…počet agentů nezmě-
něn, žádný z agentů nezraněn, žádný neztracen…takže za rok opět 
ahoj při nových dobrodružstvích.

Děkujeme Městu Morkovice-Slížany za finanční přispění na 
tuto akci.

Finále poháru Hejtmana Zlínského Kraje 2018

FOTBALOVÁ ŠKOLIČKA JARO 2018

FC Morkovice - FK Luhačovice 0:0,
2:4 na penalty
Stadion Letná ve Zlíně 30.5.2018

Přesně 1104 platících diváků sledovalo finálové utkání o Pohár hejt-
mana Zlínského kraje , na stadionu Letná ve Zlíně mezi FC Morkovice  
a FK Luhačovice. 
       Utkání skončilo nerozhodně 0:0 , na pokutové kopy zvítězilo 
družstvo FK Luhačovice a získalo putovní pohár.

< Horní řada zleva: Barnet, Petráš, Drápal, Tesař, Gröpl, Zápařka, Jarka, 
Rozsypal (K), Kapounek, Krejčí, Barnet Radomír(trenér)
Dolní řada zleva: Kapounek (ved.) Smažinka, Přecechtílek, Prachař, Knap, 
Poláček, Chalupa, Oplt 

V jarní části soutěže absolvovala fotbalo-
vá školička sedm soutěžních turnajů. Soupeři 
našich dětí byly střídavě celky Holešova, Kro-
měříže, Chropyně, Prusinovic a Bezměrova.  
I když v této věkové kategorii nejde primárně 
o výsledky, potěší, že naši mladí borci odešli 
ze 14 zápasů jen dvakrát poraženi.  

Sezónu jsme si zpestřili účastí na pres-
tižním turnaji 26. května v Bohdalicích, kde 
jsme sice porazili slovenskou Levici, remizo-
vali se Zbrojovku Brno, ale v nabité konku-
renci několika ligových mužstev na nás zbylo 
až 14. místo. 

Zakončení sezóny proběhlo v pátek 15. 
června spolu s mladší a starší přípravkou na 
hřišti v Morkovicích. Díky klubu a sponzorům 
se mohly děti vydovádět na skákacím hradě 
a vyzkoušet vodní fotbal. Malí fotbalisté si 
zahráli fotbal proti rodičům a na závěr každý 
obdržel krásný balíček. 

V průběhu jarní části jsme mohli na 
trénincích a při zápasech vidět tyhle hráče: 

Beránková Dominika, Coufalík David, Grulich 
Matěj, Havel Štěpán, Havelka Matěj, Hrušák 
Leopold, Churý Samuel, Kapounek Matyáš, 
Kučera Jakub, Lasovský Petr, Morong David, 
Nedbal Štěpán, Podstatzký Maxmilián, Ples-

nerová Adéla, Přibylík Ondřej, Shromáždil 
Petr, Rakaš Adam, Řezáč Jakub, Tesař Voj-
těch, Tesař Daniel, Vlček Matyáš, Zábranský 
Lukáš.

Josef Hrušák, trenér
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MESOH

Rozpis zbývajících soutěžních utkání 
v podzimní části sezony 2018/2019 mužstev FC Morkovice, z.s. 

MUŽI A 

Kolo den datum soupeř místo začátek odjezd

 9. so.  29.  9. Baťov D 15.30 /

10. so.   6. 10. V. Karlovice V 15.00 12.15

11. so. 13. 10. Provodov D 15.00 /

12. so. 20. 10. Brumov D 15.00 /

13. so. 27. 10. Juřinka V 14.30 12.00 

14. so.   3. 11. Luhačovice D 14.30 /

2. so. 10. 11. Bystřice p.H. V 14.00 12.00

MUŽI B 

Kolo den datum soupeř místo začátek odjezd

9. ne.  30.  9. Slovácko B D 15.30 /

10. ne.   7. 10. Nedakonice V 15.00 13.15

11. ne. 14. 10. Havřice D 15.00 /

12. ne. 21. 10. Uh. Ostroh D 15.00 /

13. ne. 28. 10. Tlumačov V 14.30 12.45

1. ne.    4. 11. Luhačovice B D 14.30 /

DOROST  

Kolo den datum soupeř místo začátek odjezd

9. so.  29.  9. Jarošov V 15.30 13.45

10. so.   6. 10. Boršice D 10.00 /

11. ne. 14. 10. Koryčany V 12.30 11.15

12. so. 20. 10. Újezdec u Lu. V 15.00 13.15

13. so. 27. 10. Dolní Němčí D 10.00 /

1. so.   3. 11. Šumice V 14.30 12.45

ŽÁCI

začátek

Kolo  den datum soupeř místo st. ml. odjezd

5. ne.  30.  9. D. Němčí V 9.30   11.15 7.45

6. ne.   7. 10. Koryčany D 9.30    11.15 /

7. so. 13. 10. Napajedla V 9.30     11.15 8.00

8. ne. 21. 10. Strání D 9.30     11.15 /

9. so. 27. 10. Hluk V 9.30     11.15 8.00

ne.   4. 11. Zlechov D 9.30 11.15 /

Vážení občané města Morkovice-Slížany,

z technických důvodů nebyly svozy ze dnů 20., 23. a 24. srpna 
načítány. Za tyto komplikace se omlouváme, po domluvě se svozovou 
firmou jsme byli ujištěni, že se tato situace nebude opakovat. 

Prosíme tedy všechny občany, kteří si kontrolují svůj odpadový 
účet a mají zájem o dodatečného dopsání odevzdaného odpadu  
z těchto dnů, aby se nám ozvali na on-line podporu na webu www.
mojeodpadky.cz ve všední dny v čase mezi 7:30 – 15:00, případně 
kdykoliv na e-mail kolektiv@mojeodpadky.cz.

Dále bych rád upozornil, že 30. 9. 2018 končí první „MESOH rok“, 
tedy tímto dnem končí načítání odpadů, za které můžete získat slevu 
z poplatku v roce 2019. Od 1. 10. 2018 se již EKO body za odevzdané 
odpady počítají pro úlevu z poplatku na rok 2020. 

Do 30. 11. 2018 zároveň můžete reklamovat chybějící (či pře-
bývající) záznamy na svých odpadových účtech. Po tomto datu už 
nebude z důvodu stanovování výše poplatku jakékoliv záznamy měnit. 
Děkujeme za pochopení.

Děkujeme všem, kteří se zapojili a třídí s námi.
kolektiv MOJE ODPADKY
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Sdružení nezávislých kandidátů 1

Vážení a milí občané,

již tomu budou čtyři roky, kdy proběhly poslední volby do zastupitelstva. Letos nás čekají v období 5. a 6. října 
nové komunální volby, které rozhodnou o dalším směřování města. Sdružení nezávislých kandidátů získalo v minulých 
volbách nejvíce hlasů a také nejsilnější zastoupení ze všech politických stran. Za důvěru, kterou jste nám v roce 2014 
dali, velmi děkujeme a vážíme si jí. O Vaši přízeň se budeme ucházet také v následujících podzimních volbách.

Volební program, s nímž jsme se v minulých volbách prezentovali, jsme se snažili v plné míře plnit a svoji práci 
jsme odváděli s plným nasazením a co možná nejsvědomitěji. Jsme přesvědčeni, že jsme naše cíle, které jsme si před 
volbami vytyčili, splnili.

Velmi zdařilá byla spolupráce města se Zlínským krajem a okolními obcemi. Díky dobrým vztahům s krajem se poda-
řilo vybudovat v Morkovicích-Slížanech výjezdové stanoviště zdravotnické záchranné služby a daří se opravy krajských 
komunikací. Ve spolupráci s obcemi mikroregionu se podařilo vybudovat překladiště komunálního odpadu, připravena je 
studie výstavby cyklostezky do Kroměříže. Tato spolupráce neustala ani na konci volebního období. Po jednání starosty 
P. Horáka a místostarosta J. Bleši s hejtmanem J. Čunkem a náměstkem hejtmana pro dopravu P. Botkem byl dán příslib 
na rekonstrukci ulice Kolaříkova. Probíhají i opravy krajských cest po celém území mikroregionu.

Program na následující období
Vzhledem k tomu, že příprava investičních akcí trvá často i více než tři roky, předkládáme naši představu investic 

na nejbližších osm let:
• Dům pro seniory s osmi obytnými jednotkami v hlavní budově a dalšími šesti samostatnými byty
• Příprava pozemků pro stavbu rodinných domů v lokalitě Záhumenice
• Rekonstrukce ulice Kolaříkova, výstavba nových parkovacích míst, rekonstrukce komunikace a chodníků, veřejného 

osvětlení a zeleně
• Využití dešťové vody ze střech MŠ, ZŠ, sportovní haly a tribuny k závlaze fotbalového hřiště a k dopouštění Ovčáčku
• Sběrný dvůr v prostorách bývalého „Komunálu“ s novým technologickým vybavením, vážením a samostatným vjezdem 

a výjezdem
• Rekonstrukce rybníku Ovčáček a Slížanské přehrady spočívající v odbahnění, zpevnění břehů
• Přestavba bývalé školy ve Slížanech na byty
• Oprava ulic včetně chodníků a zeleně – Cimburk, Slížany od zvonice k domu manželů Lejsalových, Nové Sady, Malá 

Kašná, Nádražní I (k cyklostezce)
• Mimo tyto investiční záměry je potřeba vyčlenit finance na údržbu městského majetku – koupaliště, základní a ma-

teřské školy
• zajištění důstojných oslav 800. výročí první písemné zmínky o Morkovicích

Realizace všech výše uvedených bodů vyžaduje zkušenosti a odhodlání. V minulých volebních obdobích jsme pro-
kázali, že jsme schopni je zajistit a uskutečnit, zíkali jsme dotace a úspěšně jsme stavby provedli. Jsme si vědomi toho, 
že spokojenost občanů není dána jen investičními akcemi, ale také naším přístupem k běžnému každodennímu životu. 
V tomto směru budeme pečovat o veřejná prostranství, zeleň, úklid ve městě, budeme rozšiřovat místa pro odpočinek a 
volný čas. Dále můžeme slíbit, že budeme aktivní ve vyhledávání a racionálním využití dotačních příležitostí, vyčleníme 
část rozpočtu pro tzv. participativní rozpočtování, kdy o využití peněz budou rozhodovat sami občané.

Pro naše město  uděláme opět vše, co bude v našich silách. Rádi budeme spolupracovat s každým, komu leží na srdci 
blaho, prospěch a rozvoj města.

Kandidáti pro volby do zastupitelstva Sdružení nezávislých kandidátů 1:
Mgr. Pavel Horák, Jiří Navrátil, Mgr. Bronislava Albrechtová, Vladimír Štětina, Mgr. Jana Pešáková, Jaroslav Pajgr, 

Jitka Dvořáková, Marek Brázdil, Mgr. Jana Barnetová, Pavel Žák, Mgr. Eva Pátíková, Lubomír Krejčí, Ondřej Trávníček, 
Kamila Frkalová, Pavel Vrba
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Vážení spoluobčané, přátelé, sousedi.

 Komunální volby v obcích a menších městech nejsou o celostátní politice, ale o myšlenkách, názorech, nápadech, iniciativně s jedním

cílem a to je zlepšit život v obcích a městech. Za uplynulé čtyři roky jsme se snažili prosadit věci, které považujeme za správné. Podpořili

jsme všechny dobré projekty a myšlenky. Kritizovali jsme věci, které pokládáme za nesprávné nebo zbytečné. Všichni, kteří jsou na naší

kandidátce, berou kandidaturu jako službu občanům a s tím vědomím, pokud získají mandát, budou i pracovat v zastupitelstvu.

Náš  volební program pro roky 2018 – 2022:

 -  Budeme  prosazovat výstavbu nového společenského a kulturního centra, který v našem městě citelně chybí.

- Zavazujeme se, že nová dětská hřiště nebo dětské herní prvky postavíme na ulicích Havlíčkova, Legionářská, Kolaříkova , Olejná, lesík

vedle restaurace Mezi stromy.

- Budeme realizovat velké investice do oprav chodníků, cest a osvětlení. K tomuto připravíme koncepci oprav, která zde chybí.  Všichni

občané tak budou vědět, kdy bude jejich lokalita opravena.

 - U cyklostezky vybudujeme dětskou terénní cyklodráhu pro bikery.

 - Zavazujeme se, že v dalším volebním období budeme pokračovat v investicích do kamerového systému.

 - Dotáhneme do úspěšné realizace náš nápad na využití dešťové vody ze střech budov ve vlastnictví města. Navrhujeme výstavbu

přírodních zádržných retenčních nádrží na přítocích od lesa např.  bývalé kamenné koupaliště u  „Karkanky “.

 - Začneme ihned intenzivní jednání s příslušnými úřady a pojišťovnami, abychom co nejdříve přivedli do města odborné lékaře v

oboru interna, chirurgie, oční atd.

 -  Provedeme rekonstrukci hlediště FC Morkovice. Chceme, aby hlediště odpovídalo 21. století a bylo bezpečné pro diváky.

 - Dnes velmi vytíženou sportovní halu, která potřebuje nutné investice postupně zrekonstruujeme.

 - Chceme aby naši starší spoluobčané zůstávali v prostředí které znají! Budeme tedy jednat ze zástupci Agrodružstva o koupi jejich

správní budovy. Rekonstrukcí by vnikly nové apartmánové byty  s nepřetržitou pečovatelskou službou.

 -  Vybudujeme podzemní sběrné kontejnery, které nebudou hyzdit okolí či bránit výhledu řidičům.

 - Všechna výběrová řízení povedeme jinak než v současnosti a to transparentně se zveřejňováním na internetových portálech tak, aby

se o zakázku mohlo ucházet více firem bez „omezujících“ podmínek v zadávací dokumentaci. Zavedeme prověřování ekonomické

způsobilosti uchazečů o zakázky a důsledné plnění technického dozoru. A to všechno  s cílem, získat co nejlepší cenu za co možná

nejlepší kvalitu. Ušetřené finance investujeme zpět do našeho města.

 - Na internetových stránkách budeme zveřejňovat všechny smlouvy, faktury, výběrová řízení a to i nad rámec daný zákonem.

 - Vytvoříme peněžní fond a budeme aktivně jednat s majiteli starších domů, kteří chtějí své domy prodat tak, aby nekončily v rukou

spekulantů s bydlením sociálně slabých občanů. 

 - Začneme z pozice města podporovat velmi úzkou spolupráci s Policií ČR, Hasičským záchranným sborem a Zdravotnickou záchrannou

službu sídlících Morkovicích-Slížanech. Budeme tak společně připraveni na krizové situace, které mohou nastat.

 - Nebudeme v našem městě tolerovat ničení majetku města či občanů. Budeme důslední v dodržování  vyhlášek  a zákonů.

Tento volební program je zkrácený pro použití v tomto Zpravodaji. Máme více nápadů jak změnit po letech naše město k lepšímu.

Více o našem programu naleznete na nástěnce u obchodního domu a také na našich facebookových stránkách

www.facebook.com/cssdmorkoviceslizany. Dále nám můžete psát své nápady nebo náměty na email volby2018cssd@centrum.cz

Představujeme Vám kandidáty, kteří budou v případě zvolení prosazovat Vaše zájmy.

Lenka Štěpánková, Miroslav Hamala, Mgr. Martina Ludíková, Pavel Kadlec , Kateřina Štěpánková , Petr Jablunka , Ing. Martin Vlček ,

Svatopluk Navrátil , Pavel Churý , Jaromír Vítek , Bc. Radoslav Přibyl , Martin Koutňák , Bc. Zdeněk Kozák , Oldřich Churý,  Jiří Vinklárek

Volte v říjnových volbách tuto kandidátku. Podpoříte svým hlasem silnou pozici, která bude znamenat změnu pro naše město!

Děkujeme za Váš hlas!
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                       1.Radim Klímek          2. Marie Pěnčíková   3. Šárka Vojtušová       4. Robert Bareš       5. Jakub Vojtuš 

 
               6.Vladimír Kubásek  7.Veronika Hanačíková   8. Jaroslava Pěnčíková  9. Marie Pěnčíková   10. Oldřích Handl 

 
                      11.Stanislav Adamčík  12. Drahomír Procházka 13 František Brňovják   14. Petr Pátík 15. Jan Jablunka 
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2. 
ING. KAMIL RÁBEK, MBA, MSC. 

Ekonom, zástupce ředitele SŠ 
člen hnutí ANO 

1. 
ING. BRONISLAV ZAORAL 

Projektový manažer 
člen SPD 

3. 
ING. MGR. JAROSLAV DERKA 

Pedagog 
člen SPD 

4. 
JIŘÍ ČERVENKA 
Obchodní zástupce 
nezávislý kandidát 

5. 
ING. ILONA ŠTOLFOVÁ, DIS. 

Farmaceutická asistentka 
nezávislá kandidátka 

7. 
MARTIN PROCHÁZKA 
Inspektor – velitel družstva 

nezávislý kandidát 

6. 
ONDŘEJ ELIÁŠ 

OSVČ 
nezávislý kandidát 

Naším cílem je: 
1. Vybudovat v Morkovicích-Slížanech nová pracovní místa, a to včetně vytvoření míst pro dlouhodobě nezaměstnané a 

obtížně zaměstnatelné občany. 
2. Výstavba domova pro seniory – slibovaly všechny ostatní strany a dosud žádné výsledky. Rovněž zřídit denní stacionář 

pro seniory a zdravotně postižené, o které chce jejich rodina pečovat v domácím prostředí, ale brání jim v tom pracovní 
povinnosti.  

3. Zajištění dostupnosti zdravotní péče v M-S – poskytnout příspěvky na zřízení ordinací novým lékařům. 
4. Intenzivně pracovat na získávání dotačních titulů na dobudování infrastruktury města, sportovišť, opravu kulturních 

památek a pořádání akcí pro naše občany. Vybudování odpočinkových zón pro občany bez ohledu na věk (včetně 
dětských hřišť), umístění stojanů na kola v areálech dětských hřišť a na dalších potřebných místech v M-S. 

5. Zajistit dostupnost bydlení, motivovat k bydlení v M-S rodiny s dětmi i za předpokladu pomoci s financováním. 
6. Zavedení nového informačního systému pro občany. Naprostá informovanost občanů o majetkových úkonech města, 

včetně detailních zpráv: informace o hospodaření, veřejných zakázkách, výši pronájmů a prodejů budou veřejně 
dostupné, aniž by musel občan žádat o zveřejňování. Vypracování pravidel pro spravedlivé rozdělování dotací 
organizacím, včetně kontroly jejich použití. Chceme, aby podstatná část dotací byla rozdělena především na podporu 
zájmové činnosti dětí a mládeže, protože v nich je budoucnost města. Dále zřízení transparentního účtu a vyčlenění části 
rozpočtu města pro použití financování potřeb navržených občany našeho města. 

7. Podpora turistického ruchu – využít potenciálu M-S a jejich občanů ke zviditelnění města v mikroregionu i mimo něj – 
dětské sportovní olympiády, prázdninová škola šermu, atraktivní fotbalová utkání (např. SIGI Team), zvýšení počtu 
kulturních akcí – loutková divadla pro děti, hudební a zábavní produkce, provoz letního kina 

8. Referendum o všech významných rozhodnutích v M-S. 
9. Zvýšení bezpečnosti občanů M-S i za předpokladu zřízení Městské policie. 
10. Veřejné a dobře propagované soutěže na pronajímaný majetek města, aby byl pronájem pro město skutečně výhodný, a 

to jak po stránce finanční, tak i po stránce strategického využití majetku. Do komisí na otevírání obálek ve veřejných 
zakázkách zařazovat na základě výběrového klíče i náhodně vybrané občany M-S. 

Poděkování občanům: 
Děkujeme všem občanům města Morkovice-Slížany, kteří s námi při sestavování kandidátní listiny konzultovali své potřeby i 
požadavky, aby se jim v našem městě žilo lépe. Tyto náměty jsou rovněž součástí našeho programu. Rovněž bychom rádi požádali 
všechny, kteří s naším programem souhlasí, aby nám dali ve volbách svůj hlas, neboť náš program jsme schopni prosadit jen za 
předpokladu většího počtu zastupitelů, aby se vytvořila protiváha zaběhnuté tradici. Je potřeba, aby tyto volby občané využili 
k vyjádření vlastního názoru na dění ve městě. Opravdu je potřeba otevřít oči a podívat se, jak se M-S rozvíjí, zda přibyla nová 
pracovní místa, nové firmy a podnikatelé, jak pokračuje budování zamýšlené průmyslové zóny, jestli se M-S rozrůstají, anebo se 
stávají pouze noclehárnou pro lidi, kteří musí ráno vyrazit za prací do okolních měst. Lidé začali být apatičtí k současné situaci, 
ztratili naději, že mohou svým postojem změnit věci, které se jim nelíbí, a mnozí mají dokonce opět strach projevit svůj názor. 
Nikdo z našich kandidátů do zastupitelstva nebude nadřazovat zájmy svých stran či spolků nad zájmy M-S a nikdo nevymění 
svoje názory za různá protiplnění. Víme, že podobné sliby jste slyšeli i od jiných a všichni vidíme, jak to dopadlo. Nám však 
skutečně záleží na tom, aby M-S byly čisté a klidné město, lidé tu měli práci i zábavu a mohli se beze strachu vyjadřovat k dění 
ve městě. 
Dejte nám šanci prosadit náš program a změnit naše město k lepšímu! 
 

8. 
EVA STRNADOVÁ 

Důchodce 
nezávislá kandidátka 

9. 
MARTIN LYSKO 

OSVČ 
nezávislý kandidát 

10. 
MVDR. DOBROMILA ZAORALOVÁ 

Důchodce 
nezávislá kandidátka 

11. 
MIROSLAVA GRMELOVÁ 

Obchodní referentka 
nezávislá kandidátka 

12. 
KATEŘINA HRABÁNKOVÁ 

Studentka 
nezávislá kandidátka 

13. 
MGR. JANA OHNOUTKOVÁ 

Advokát  
nezávislá kandidátka 
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Vážení spoluobčané,
dovolte, abychom se představili. Jsme sdružením nezávislých kandidátů s názvem

Sdružení pro Morkovice – Slížany
a předkládáme Vám hlavní body našeho programu:

• Dát větší hlas Vám, občanům, při řešení koncepce města 
• U větších investičních akcí prosazovat postup: veřejná diskuze - návrhy 

projektu - výběr projektu – realizace 
• Zasadit se o rozšíření počtu autobusových linek do Vyškova a Brna, a 

to i přes Ivanovice na Hané
• Řešit prázdninový provoz mateřské školy tak, aby v případě zájmu bylo 

o děti postaráno i o letních prázdninách
• Zřídit středisko pro volnočasové aktivity pro děti i dospělé
• Zatraktivnit koupaliště doplněním např. tobogánu, skluzavky, dětského 

hřiště apod.
• Celková úprava Náměstí v návaznosti na výstavbu nové radnice 

Našimi kandidáty jsou:
1.  Zdeněk Frkal

2.  Ing. Soňa Horáková
3.  Zbyněk Kvinta
4.  Bc. Pavel Tesař

5.  MUDr. Eva Chvátalová
6.  Ing. Radka Zdražilová
7.  Ing. Petr Polišenský
8.  Adéla Formánková
9.  Zdeněk Holubec
10. Ing. David Vlček

11. Pavlína Romanová
12. Zuzana Kvintová

13. David Tesař
14. Jaromíra Glozová

15. Martin Koutňák ml.

Máme spoustu dalších námětů a nápadů ke zlepšení života v našem městě.

Naším hlavním mottem je:

POCTIVOST – OTEVŘENOST - TRANSPARENTNOST

Přijďte k volbám 5. a 6. 10. 2018
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se sídlem v Morkovicích a pobočkami ve Zdounkách 
a Kroměříži nabízí:          
• Výuku ŘO skupiny B
• Kondiční jízdy
• Školení referentských vozidel
• Výuku první pomoci 

Značka: Individuální přístup, trpělivost, 
vstřícnost a spokojenost zákazníků.
Termín, místo konání a cenu školení je možné domluvit 
předem. Jsem mobilní, flexibilní, technicky vybavená.

Učebna Morkovice, Sokolská 410 (Sokolovna)
Kontakt:  mobil: 724 095 754, 
mail: info@autoskolatana.cz, www.autoskolatana.cz

Autoškola 
„Táňa“                

ODVOZ A EKOLOGICKÁ 
LIKVIDACE

 AUTOVRAKŮ
Včetně vystavení dokladu o ekologické 

likvidaci Vašeho autovraku

NA MÍSTĚ

Tel.: 777 550 621, 608 749 219
Autovrakoviště Třebětice

Za kompletní nebo téměř kompletní 
autovrak vyplatíme

500 – 1500,- Kč

Nabídka dušičkové vazby
Dovolte, abychom Vám opět nabídli dušičkové vazby. 

Kytice – věnce za příznivé ceny. 
Objednávky bereme od 25. září 2018 od 8.00 – 17.00 hodin 

i víkendy nebo telefonicky mobil:  

607 559 159. 
Také prosíme občany, kteří by mohli nabídnout jehličnany, 

aby nás kontaktovali. 
Děkujeme

Švirikovi, Kolaříkova 404, Morkovice - Slížany

Sbor dobrovolných hasičů Morkovice
oznamuje občanům města, 
že v SOBOTU 6. října 2018

pořádá

SBĚR ELEKTRO ODPADU
(vyřazených elektrospotřebičů)

SBĚR KOVOVÉHO ODPADU
Elektro či kovový odpad prosím nachystejte až v sobotu ráno, 

těžší věci po domluvě vyneseme.

Dárcům děkují členové SDH.

Upozornění

Také domácí kočky potřebují péči a trochu lásky. Vyzýváme proto ma-
jitele domácích koček, aby nechali své kočky včas kastrovat, nedojde tak na 
jaře k jejich přemnožení, potulování, strádání hladem, žízní a nemocemi. 

Nebuďme, prosím, lhostejní k jejich osudům a staňme se 
vnímavými vůči jejich potřebám. Na telefonu 777 956 277 Vám 
poskytneme konkrétní pomoc.
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